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59 Sesja Rady Gminy Grzegorzew 27.10.2023 r.        
godz. 13:00 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Witam wszystkich, bardzo serdecznie otwieram obrady 59 sesji Rady Gminy 

Grzegorzew. 

Serdecznie witam na obradach panie i panów radnych. 

Witam panią wójt Bożenę Dominiak. 

Witam panią skarbnik Renatę Dopierałę. 

Powitania kieruję do pana Waldemara Banasiaka, członka zarządu powiatu kolskiego, 

witamy serdecznie. 

Witam pana Wiktora Blocha, kierownika Zeas-u. 

Witam serdecznie państwa, sołtysów i dyrektorów szkół. 

Szanowni Państwo, witam pana Piotra Bednarkiewicza, członka zarządu 

stowarzyszenia solna Dolina. 

Serdecznie witam i pozdrawiam wszystkich mieszkańców gminy Grzegorzew oraz 

osoby, które będą śledziły obrady dzisiejszej sesji. 

Na dzisiejszej sesji przeprowadzać będziemy wybory ławników do Sądu Rejonowego w 

Kole.  

Chciałbym powitać wśród nas kandydatów, którzy złożyli swoje zgłoszenia na 

ławników sądowych. Witam serdecznie pana Bartłomieja Fiwka, redaktora Portalu 

internetowego e-koło, który realizuje transmisję oraz całą obsługę techniczną, witam 

serdecznie.  

Państwo Radni, szanowni Państwo przystępujemy do realizacji porządku obrad sesji. 

Stwierdzam, że na ogólny stan 15 radnych Rady Gminy w obradach 59 sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi podstawę do odbycia obrad i podejmowania 
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prawomocnych uchwał. 

Porządek dzisiejszej sesji określony został w zawiadomieniach o zwołaniu obrad. Jeżeli 

nie usłyszę w tym momencie wniosków Państwa Radnych, przystąpimy do realizacji 

porządku obrad przedstawionego w zawiadomieniach, bardzo proszę. 

Nie widzę. 

Szanowni Państwo, pkt 3 porządku obrad przewiduje przyjęcie protokołu z obrad 

ostatnio odbytej sesji Rady Gminy, która miała miejsce 26 września. Występuje do 

Państwa Radnych o przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy bez 

odczytywania, bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu. 

Panie Krzysztofie, mogę prosić. 

Konfigurowanie cały czas. 

Bardzo dziękuję. 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że protokół obrad 57sesji 

został przyjęty 14 głosami za.  

Kontynuując obrady, przedkładam informację o pismach i korespondencji, jaka 

wpłynęła do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

Państwo Radni, Pani Wójt, Szanowni Państwo, drodzy mieszkańcy przedstawiam 

informację o pracy Rady Gminy Grzegorzew oraz korespondencji, jaka wpłynęła do 

biura Rady Gminy od czasu odbywania ostatniej sesji. To jest 26 września do dziś. 

Uprzejmie informuję, że 19 października odbyło się posiedzenie komisji planu i 

budżetu. W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy radni Rady Gminy. 

W trakcie posiedzenia zapoznaliśmy się ze stopniem zaawansowania realizacji 

tegorocznych zadań inwestycyjnych i rzeczowych. Tego dnia rozpoczęliśmy prace nad 

projektem budżetu na 2024 rok, dyskutując na temat podstawowych założeń do 

projektu uchwały budżetowej na przyszły rok. Dokonaliśmy wstępnej analizy 

wniosków złożonych do projektu budżetu oraz stawek podatków i opłat lokalnych na 

2024 rok. Problematyka dotycząca proponowanych stawek podatkowych na przyszły 



Strona 3 z 69 
 

rok będzie przedmiotem posiedzenia komisji rady, który odbędzie się po zakończeniu 

obrad sesji. 

Przedmiotem posiedzenia komisji, które przedstawiam, był także wniosek prezesa 

zarządu Miejskiego zakładu gospodarki odpadami komunalnymi w Koninie w sprawie 

zaopiniowania cennika na 2024 rok. Za odzysk i unieszkodliwianie odpadów 

komunalnych, łącznie z frakcjami gromadzonymi selektywnie. 

Pisemny wniosek pana prezesa w powyższej sprawie wpłynął do Rady Gminy 

29 września br. 

W proponowany na 2024 rok cennik opłat za unieszkodliwianie odpadów komunalnych 

zostaliście Państwo Radni zaopatrzeni.  

Zaopiniowanie cennika opłat stanowi przedmiot obrad dzisiejszej sesji. Rozmawiać, 

będziemy na te tematy w dalszej części obrad.  

24 października br. Wójt gminy Grzegorzew złożyła w biurze rady informacje o stanie 

realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022-2023, w tym o wynikach 

egzaminów ósmoklasisty. Tym samym Pani Wójt wywiązała się z obowiązku 

nałożonego na organy wykonawcze jednostek samorządu terytorialnego art. 11 ust 7 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku prawo oświatowe. Na temat realizacji zadań 

oświatowych minionym roku szkolnym dyskutować będziemy w dalszej części sesji. 

11 października br. do Rady Gminy wpłynęła korespondencja mailowa w sprawie 

poparcia petycji Rady Gminy w Toszku skierowanej do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej. Wyjaśniam, że Rada Gminy w Toszku postanowiła wystąpić do Sejmu RP z 

petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw, kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym i 

administracji i innych powiązanych tematycznie, polegającej na dopuszczeniu 

egzekucji sądowej oraz administracyjnej należności innych niż alimentacyjne z 

minimalnego wynagrodzenia za pracę w wysokości nie mniejszej niż dopuszczalna 

egzekucja ze świadczeń emerytalno-rentowych. Urząd Miasta w Toszku wystąpił do 

naszej rady o podjęcie tożsamej uchwały. Treść uchwały podjętej w tej sprawie przez 
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Radę Gminy w Toszku zostanie Państwu Radnym przesłana. W najbliższym czasie, po 

konsultacjach z prawnikiem urzędu zajmiemy się tym tematem. 

23 października do Rady Gminy, jak i wójta gminy Grzegorzew wpłynął wniosek Pana 

Radnego Krzysztofa Durkiewicza o zamontowanie 2 lamp ulicznych w miejscowości 

Zabłocie przy posesjach 49 i 50. Wniosek ten będzie oczywiście przedmiotem 

rozpatrzenia na posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Szanowni Państwo, na ostatnio odbytej sesji informowałem państwa, że komisja 

skarg, wniosków i petycji Rady Gminy prowadzi czynności w zakresie rozpatrzenia 

skargi w przedmiocie podziału klas pierwszych na oddziały w szkole podstawowej 

imienia Tadeusza Zawackiego "Zośki" w Grzegorzewie. Uprzejmie informuję, że 

zgodnie z wolą rodziców 11 października br, odbyło się spotkanie w tej sprawie. 

W spotkaniu uczestniczyła Pani Wójt gminy. Uprzejmie informuję, że w wyniku 

podjętych rozmów strony doszły do porozumienia, sprawa została rozwiązana 

polubownie w efekcie spotkania rodziców z panem dyrektorem szkoły skarga została 

wycofana. 

Szanowni Państwo, Państwo, Radni 14 października świętowaliśmy dzień edukacji 

narodowej. Z tej okazji 13 października odbyło się uroczyste spotkanie zorganizowane 

przez prezesa oddziału związku Nauczycielstwa polskiego, Pana Radnego Andrzeja 

Sikorskiego, na którym wspólnie z panią wójt gminy reprezentowałem nasz samorząd. 

W imieniu samorządu złożyliśmy państwu, dyrektorom, nauczycielom, wychowawcom, 

wszystkim pracownikom oświaty najserdeczniejsze życzenia i wyrazy uznania. Raz 

jeszcze z tego miejsca całe środowisko oświatowe gminy Grzegorzew serdecznie 

pozdrawiamy. Szanowni Państwo, tradycyjnie w imieniu własnym oraz radnych gminy 

Grzegorzew dziękuję wszystkim osobom, instytucjom, organizacjom, za zaproszenia 

jakie do naszej Rady Gminy były skierowane. Jak zwykle z przyjemnością spotkaliśmy 

się z państwem raz jeszcze serdecznie dziękuję. 

Na sam koniec, Szanowni Państwo, w imieniu własnym oraz mieszkańców 

miejscowości Barłogi, chciałem podziękować całej radzie za przychylenie się do 

mojego wniosku jeżeli chodzi o pracę na ulicach Piaskowej, Słonecznej. 
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Bardzo dziękuję za poparcie mojego wniosku, dziękuję na ręce Pani Wójt, wszystkim 

pracownikom Urzędu Gminy za sprawne zadziałanie w programie i inwestycję mamy 

ukończoną. Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo czy ktoś ma pytania do mojego wystąpienia? Bardzo proszę.  

Nie widzę.  

Szanowni Państwo. 

W pkt 5 sesji wysłuchamy informacji Pani Wójt o pracy w okresie między sesyjnym, 

bardzo proszę Pani Wójt oddaje głos. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Możemy? Okej.  

Dzień dobry państwu, serdecznie witam wszystkich państwa na obradach dzisiejszej 

sesji Rady Gminy. Witam panie i panów radnych, witam państwa sołtysów, witam 

pana Waldemara Banasiaka, członka zarządu powiatu Kolskiego, serdecznie witam i 

pozdrawiam wszystkich słuchających obrad dzisiejszej sesji. Drodzy Państwo, jest to 

59 sesja Rady Gminy Grzegorzew i jeszcze raz dołączam się do wszystkich powitań, 

które skierował do państwa pan przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Sosnowski. 

Panowie przewodniczący, Panie i Panowie radni. Ostatnią sesję mieliśmy 26 września 

br. Ten miesiąc, który minął od czasu ostatniej sesji, był czasem, jak to zwykle u nas 

bywa, czasem intensywnych prac. Dodam na początku, że 11 października 

spotkaliśmy się na komisjach, wszystkich komisjach stałych Rady Gminy i wówczas 

dyskutowaliśmy na temat podatków i opłat lokalnych, jakie daniny będą obowiązywały 

na terenie naszej gminy. Dzisiaj też z państwem, radnymi na ten temat będziemy 

dyskutować. To był taki moment, kiedy chciałabym usłyszeć od Państwa Radnych, a 

to usłyszałam 11 października jakie założenia z panią skarbnik, wytyczne od Państwa 

Radnych będziemy mieć do czasu, do czasu złożenia przeze mnie projektu budżetu na 

2024 rok. Pamiętając, oczywiście jednocześnie o tym, że mamy już zapewnienia w 

postaci polskiego ładu na planowane inwestycje drogowe i oświatowe ale o tym będę 
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mówić za chwilę. Wysoka Rado, Szanowni Państwo, najpierw posłużę się fotkami, 

realizując zadania, jakie nałożone mamy tutaj przez Państwa Radnych w projekcie 

budżetu, remontujemy, budujemy, przebudowujemy, szkołę w Grzegorzewie, która 

jak wiemy przechodzi niesamowicie dużą, duży remont. Na pewno naszym 

nauczycielom i panu dyrektorowi wyrazy uznania się należą, bo Drodzy Państwo, na 

pewno praca na żywym organizmie nie jest łatwa i państwo sobie z tym super radzą. 

Również takie podziękowania kierujemy do wykonawcy, firmy pana Daniela 

Bartczaka. Jak państwo widzą dach i wejście do szkoły i pracownicy, którzy chodzą po 

rusztowaniach. Jest to na pewno temat i praca, no troszeczkę utrudniona dla obu 

stron, dla wykonawcy i dla nauczycieli i dzieci, mówiliśmy o tym też na rozpoczęciu 

roku szkolnego, żeby ta cierpliwość była duża. Widzą państwo na zdjęciu radę 

budowy. Są z nami firmy, architekci z Poznania są z nami inspektorzy nadzoru. Tego 

dnia spotkaliśmy się po to, żeby porozmawiać szerzej na temat planowanej inwestycji 

w sali gimnastycznej, którą, jak państwo wiedzą, zamierzamy przeznaczyć na 

budynek gminnej biblioteki publicznej. Widzimy tutaj teraz na tym zdjęciu 

zdemontowaną zupełnie podłogę, widzimy na tym zdjęciu, jak wyglądają nowe okna i 

planujemy tutaj od nowa wykonać, właśnie nie tylko podłogę, ale również lekko 

obniżyć sufit, mamy bardzo, można powiedzieć, Drodzy Państwo, ciekawy i 

interesujący projekt. Chcielibyśmy, żeby gminna biblioteka publiczna była dostępna, 

tak, jak to jej zadanie jest tak do mieszkańców i dlatego też w tym miejscu, gdzie 

państwo widzą, tak jedno okno jest zamurowane, to tam będą drzwi, które będą, 

które będą stanowiły wejście do gminnej biblioteki. Jak państwo pamiętają na pewno 

to nasz pomysł jest też taki, że szklaną, szklaną ścianą będziemy oddzielać część 

czytelnictwa, a jednocześnie ta część szklana będzie służyła jako świetlica, bo 

przecież dzieci w szkole muszą mieć miejsce, w którym będą mogły przebywać po 

zajęciach, czekając na dowozy. Także wieże głęboko, że ta inwestycja, którą już, 

którą mamy dwuletnią, będzie, będzie to Drodzy Państwo, niesamowita zmiana w 

obszarze oświaty, a jednocześnie zmiana w dostępie do biblioteki, do czytelnictwa.  

Też w trakcie spotkania, rady budowy, kiedy firma architekci doradzała nami, kiedy 

my też tutaj, wspólnie z panią dyrektor, prosiliśmy Drodzy Państwo, wysoka Rado, 
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Drodzy Państwo, chcielibyśmy, żeby ta biblioteka była też już nowoczesną biblioteką, 

żeby był moment taki, gdzie ktoś, kto przyjdzie wieczorem poczytać, miał możliwość 

usiąść przy biurku przy stoliku, który to będzie oświetlony, podobnie jak w uczelniach 

wyższych, kiedy idziemy do biblioteki czy w Uniwersytecie, możemy sobie spokojnie 

usiąść, wziąć książkę bądź prasę i skorzystać z niej. Żeby pani dyrektor też miała taką 

przestrzeń, w której będzie mogła sobie spokojnie pracować. 

Mamy nadzieję, że taką przestrzeń umożliwi nam planowana ściana szklana, gdzie 

szefowa będzie mogła sobie patrzeć, co się dzieje w tej części czytelni, a w tej części 

tej, której będzie pani dyrektor, pracowała, żeby była miała komfort pracy. Widzą 

państwo tutaj właśnie nasze panie, projektantki z Poznania i już zamurowane to okno, 

gdzie będzie główne wejście, czyli czeka nas teraz jeszcze wykucie głównego wejścia i 

od ulicy kolskiej stworzenie dojścia do biblioteki, oczywiście napisy itd. to wszystko 

jeszcze wysoka Rado, drodzy Państwo, przed nami.  

Inwestycja z dużym rozmachem, ale z pełną odpowiedzialnością chcę, powiedzieć, że 

inwestycja jest, można powiedzieć, otwarcie, zgodnie z zaplanowanymi terminami. 

Pamiętają państwo, że inwestycja jest dwuletnia. Jak państwo widzą.W informacji 

mamy opisany rodzaj robót, w tej chwili mamy, akurat nie mamy takiego zdjęcia, 

które przedstawia kominy, które zostały od nowa, że tak powiem, obrobione.  

Podczas tej rady budowy drodzy Państwo, kiedy to wykonawca i kierownik robót, bo 

rozmawialiśmy na temat dachu i tej przestrzeni, dowiedzieliśmy się wysoka Rado, 

szanowni Państwo, Drodzy Państwo, słuchający obrad, że ponad 200 ton gruzu 

zostało zdjęte z dachu. Dobrze państwo słyszą, też się zdziwiliśmy i inspektorzy 

nadzoru to potwierdzili, ponad 200 ton ciężaru, który był na tym dachu, został zdjęty, 

wywieziony. A skąd wiemy że akurat tyle? Stąd bo mają, wykonawca ma bardzo 

skrzętnie prowadzone ilość wywiezionego odpadu, czyli ilość ciężarówek, które 

wyjechały z Grzegorzewa i stąd wiemy to, Drodzy Państwo, obiekt, który ma ponad 

50 lat i na przestrzeni tych lat, troszeczkę można powiedzieć było tam łatane. 

No i tak dowożone zostało, tego więc tyle materiału zostało zdjęte. Oczywiście ilość 

materiału, która też w tej chwili tam jest dowieziona, ale to nie jest taki ciężar, jaki te 
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mury musiały znieść. 

Wracając jeszcze do biblioteki, też łącza internetowe i elektryk, który tam sugerował 

nam pewne rozwiązania drodzy Państwo, to jest naprawdę duże zadanie i szczegółów 

nie będę omawiała, bo od tego są inspektorzy nadzoru i my jako inwestor. Ale 

chciałam się z państwem, radnymi podzielić właśnie tymi informacjami. To spotkanie 

odbyło się 13, to spotkanie odbyło się 11 października.  

W tym samym dniu 11 października odbyło się posiedzenie rady solna Dolina nie 

rady, tylko stowarzyszenia solna Dolina walne. No ze względu na tą bardzo ważną 

radę budowy, a Stowarzyszenie solna Dolina, do którego nasza gmina należy, również 

jest bardzo ważne. Dziękuję tym osobom, które wzięły udział w posiedzeniu, walnym 

zgromadzeniu solna Dolina jest z nami pan Piotr Bednarkiewicz, któremu gratulujemy 

bardzo serdecznie, gdyż został wybrany do zarządu. Panie Piotrze, nasze gratulacje i 

dziękujemy, że pan uczestniczył, a wtedy też został wybrany prezes stowarzyszenia 

solna Dolina, którym ponownie została pani Magdalena Bawej. Także panie Piotrze, 

wiemy, że pan będzie dbał o nasze sprawy w stowarzyszeniu solna Dolina i że budżet, 

który się przygotowuje, będzie na pewno budżetem dla nas też i będziemy mogli z 

tego budżetu skorzystać i zmieniać wysoka Rado, Szanowni Państwo, naszą gminę, 

gdyż tam pieniążki też będą na ten cel. 

Serdecznie witamy tu pana Grzegorza Fila, który przybył do nas dzień dobry, 

kandydata na ławników. Drodzy Państwo, przechodzę do dalszej części informacji o 

naszej pracy. W tym obszarze oświaty trwają prace budowlane.  

Wspominałam o utrudnieniach wysoka Rado. No więc tutaj też są związane z tym 

utrudnienia. Te zdjęcia przedstawiają jeszcze czas, kiedy przy parkanie były drzewka i 

krzewy i ten slajd również przedstawia moment, kiedy my te drzewka usuwamy. Na 

ręce naszych strażaków, chciałam bardzo serdecznie podziękować na ręce Pana 

Radnego Michała Suciny i Pana Radnego Sławomira Czapowskiego, drodzy panowie, 

bardzo wam dziękuję, bo nasza jednostka jak zawsze sprawna i gotowa, usunęli 

drzewa, te drzewa zostały już też i pocięte i złożone, natomiast korzenie skutecznie 

zostały usunięte przez przepraszam bardzo przez wykonawcę. Na załączonym slajdzie 
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widzą państwo prace trwające przy budowie parkingu naprzeciw w hali sportowej, 

układanie kostki. 

Tutaj posesja obecnego wśród nas pana Piotra i dodatkowa studnia, którą będziemy 

musieli, którą już wykonaliśmy. 

Bo jak państwo pamiętają, mówiliśmy o tym, żeby w obszarze tych ulic i tej inwestycji 

wykonać również kostkę przy ulicy Stodólnej i tutaj pan sołtys Henryk Żurawik 

rozmawiał z mieszkańcami, bo tam, Drodzy Państwo, również będzie usunięcie drzew. 

Zdajemy sobie z tego sprawę, że każde usunięcie drzewa budzi wśród niektórych 

wątpliwości. Więc tutaj mamy też no już w tej chwili mamy zapewnienia i tu panu 

Heniowi chciałam podziękować, mamy zapewnienia, że mieszkańcy już nie będą 

protestować, a my w tej części ulicy Stodólnej postaramy się zrekompensować zieleń i 

posadzimy, tak jak podobnie jak w Barłogach drzewka.  

Wczoraj mieliśmy wizje w terenie i ten obszar, o którym państwo widzą na zdjęciu, 

kiedy było pokazane wyrywanie drzew, dzisiaj wygląda już zupełnie inaczej, właśnie w 

tej chwili jest tam ułożona kostka. 

Wykonawca pracuje bardzo intensywnie i można też powiedzieć, że mamy nadzieję, 

że prace zostaną wykonane na czas. Termin upływa z końcem listopada. To jest ulica 

Choińska, w kierunku w kierunku tam, gdzie był kiedyś objazd, wysoka Rado i ten 

moment taki to co jest ten chodnik i obrzeże, wczoraj podjęliśmy decyzję, że 

będziemy to zmieniać i tu pan inspektor nadzoru właśnie mierzą i to będzie już 

inaczej wyglądało. 

Drodzy Państwo, jesteśmy w tej chwili na inwestycji, w miejscu, przy gdzie państwo 

widzą i wchodzimy w trudniejszy obszar. Jesteśmy świadomi tego, że dla nas 

trudniejszy obszarem zdecydowanie będzie miejsce przy parkanie. Jak państwo widzą 

wykonawca, kierownik robót i inspektor nadzoru zastanawiamy się, jesteśmy tutaj, 

ksiądz proboszcz do nas dołączył, Pan Radny, zastanawiamy się pan sołtys, Pan 

Radny, zastanawiamy się jak, rozwiązać kwestie, żeby przy parkanie wykonać 

bezpiecznie ułożyć tę kostkę. Nie ukrywam, że pan wykonawca się troszeczkę obawia, 

mamy na myśli to, że ten parkan jest, no może być, zobaczymy na tę chwilę, wysoka 
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Rado, tak to wygląda. 

Także w tym obszarze jest, nie pokazaliśmy na zdjęciu, ulicy źródlanej, ale też tam 

trwają prace. 

Przy ulicy źródlanej, trwają prace i jest tam druga, że tak powiem, druga, druga 

ekipa, drużyna, druga grupa pracowników, bo w tej chwili wykonawca, siły i środki, 

jak to druhowie, strażacy mówią, zostały tutaj bardzo mocno na naszą gminę, na 

naszą miejscowość zjednoczone, żeby to wszystko wykonać w terminie. Tutaj też 

Drodzy Państwo, widzą państwo ten rzepak za miejscem, kiedy układa kostkę. No i 

też się wczoraj pojawił temat, bo przyjechał rolnik i musimy tu wysoka Rado 

zabezpieczyć dojazd do tego pola, gdyż dojazd od ulicy Toruńskiej jest niemożliwy, 

także przed nami tutaj kolejne wyzwanie. 

Pani Monika, pani radna, wie, w czym rzecz, bo ten pan jeździł tam koło pani. 

Zadaniem gminy jest do każdej działki zabezpieczyć dojazd publiczny. Barłogi, Barłogi 

nabierają wyglądu. Pan przewodniczący rady podziękował. Tutaj jest rekompensata w 

terenie związana z zielenią, posadziliśmy drzewka. 

Miejscowość wygląda sami, państwo ocenią. 

Wrócę jeszcze do chodników w Grzegorzewie, tam będą dodatkowe prace, na pewno 

jak to na każdej budowie, a jeśli chodzi o miejscowość, Barłogi, dodatkowe prace już 

mamy kosztorys będą w granicach 140 000. Natomiast posadzenie zieleni i tych 

drzewek, które państwo widzą, jest to inna umowa i odrębna kwota opiewająca na 

około 20 000. 

Zamkniemy temat sołectwa Barłogi w kwestii tego osiedla, bo tematu sołectwa 

Barłogi, Drodzy Państwo, jak państwo widzą, nie zamykamy. 

Przy obiekcie, który gmina kupiła, trwają prace. Złożony wniosek do urzędu 

Marszałkowskiego województwa Wielkopolskiego otrzymał dofinansowanie no tutaj 

wysoka rado, dofinansowanie jest w wysokości 50% wartości, bo chcieliśmy ten 

budynek ocieplić na tyle nas było stać. Termin zrealizowania do końca, października, 

do końca, nie chciałabym, źle powiedzieć, ale mieścimy się w terminie.  
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Wykonawca w tej chwili ociepla budynek i jak państwo widzą, również ten budynek 

nabiera innego wyglądu, okna, zgodnie z ustaleniami z zarządem klubu sportowego 

Sparta Barłogi. 

Pamiętamy, że nas tutaj czeka budowa łazienek, ale to jest większa inwestycja, 

wymagająca jeszcze innych zezwoleń. W tej chwili, na miarę naszych możliwości, 

wykonaliśmy te prace. 

Za chwilę przejdę do spraw związanych z Rejonowym związkiem spółek wodnych, 

drodzy Państwo, pozwólcie, że wrócę teraz do części pisemnej informacji o mojej 

pracy. Jesteśmy, Drodzy Państwo, na stronie drugiej. Podczas ostatniej sesji wysoka 

Rado, informowałam państwa o złożonych wnioskach w ramach kolejnego naboru 

programu inwestycji strategicznych Polski Ład. Pan wiceprzewodniczący rady 

Zbigniew Molicki bardzo prosił, aby zabrzmiało to na sesji, bardzo, bardzo wszystko 

jest poważne, ale tak bardzo, żeby mieszkańcy wiedzieli, Szanowni Państwo, nasze 

złożone wnioski na rządowy program Polski ład otrzymały dofinansowanie. 

I wszystkie nasze wnioski otrzymały dofinansowanie, są to wnioski na 8 000 000 zł. 

Wcześniej powiedziałam, że dyskutowaliśmy na temat podatków i opłat lokalnych, 

czyli każdy z nas liczy już w głowie, żeby te 8 000 000 wykorzystać, które mam 

nadzieję, mam nadzieję do naszego budżetu wpłyną. 

To musimy pamiętać, że trzeba zabezpieczyć potrzebne pieniądze, tak. I teraz 

przechodzę do wniosków, które gmina złożyła. 

I tak przebudowa ulic w Grzegorzewie, Wincentego Witosa, ks. Szczęsnego 

Starkiewicza, ulica Zielona, ulica Ogrodowa oraz plac 1000-lecia państwa polskiego w 

Grzegorzewie, wszystkie ulice tutaj na każdą z tych inwestycji mamy dofinansowanie 

w wysokości 95%. 

Drodzy Państwo, takich pieniędzy nigdy nie było. 

5% dofinansowania z budżetu, więc mam nadzieję, że te pieniądze wpłyną i że te 

zadania zostaną zrealizowane. Na pewno poprawimy nie tylko wizerunek 

miejscowości, estetykę tej miejscowości, ale też bezpieczeństwo, bo w każdej z tych 



Strona 12 z 69 
 

ulic zaplanowana jest budowa chodników i budowa nawierzchni nowej, układanie 

nowej nawierzchni. Następna inwestycja w infrastrukturę drogową, która otrzymała 

również dofinansowanie, to budowa odcinka drogi, właściwie tej całej drogi od 

miejscowości Ponętów Dolny. 

Może tak obrazowo to jest od remizy w kierunku Tarnówki. Wnioski tutaj składane 

przez panią radną Kacperską i nie tylko, wielokrotnie mówiliśmy, że jeżeli otrzymamy 

dofinansowanie, to tę drogę wykonamy w całości, tak i tak mam nadzieję, też się 

stanie faktem. 

Pamiętamy o tym, że ta droga ma powyżej 1 km, a co za tym idzie czekają nas 

dokumentację i decyzja środowiskowa w tej sprawie. Czyli troszeczkę buchalterii, ale 

damy radę. Mam nadzieję, że ta droga, droga, która łączy miejscowości i składając 

ten wniosek, państwo wnioskowaliście, że ona jest drogą taką trochę strategiczną, 

łączącą miejscowości. Niech to służy naszym mieszkańcom.  

Kolejna, kolejna już nie droga teraz rozbudowa to czekająca i mam nadzieję, doczeka 

się szkoła podstawowa w Barłogach, czyli kolejna inwestycja w miejscowości Barłogi w 

oświatę. Tutaj wysoka Rado, szanowni Państwo słuchający obrad, mamy mniejsze 

dofinansowanie, bo w wysokości 15% musimy dołożyć własnych środków, czyli 85% 

to również jest bardzo wysoka dotacja. Takie sytuacje były w programie rządowym w 

Grzegorzewie i również w szkole podstawowej w Bylicach, czyli Szanowni Państwo, 

trzecia szkoła, która się doczeka poważnej, bardzo poważnej inwestycji, to jest szkoła 

w Barłogach i zamykamy temat w obszarze oświaty, wszystkich szkół.  

W Barłogach będzie dobudowa, tutaj mamy zaplanowaną pracę na 4 490 000, 

własnych pieniędzy, musimy zabezpieczyć około 700 000, wysoka Rado dzisiaj 

wiemy, że to na pewno będzie więcej. Trudno nam powiedzieć, czy te ceny, jakie one 

będą, ale kosztorys, jaki tak wstępnie przygotowywaliśmy, opiewał tak na kwotę 

około 5 000 000. 

Trzeba będzie też z pieniędzy własnych dołożyć. 

Kolejne inwestycje wsparte tymi pieniędzmi zewnętrznymi to inwestycje w nasze 
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zabytki mamy na terenie drewniane kościoły. Jak państwo pamiętają, rządowy 

program również przewidział inwestycje w pieniądze w zakresie ratowania zabytków, 

pięknych zabytków, które są na terenie naszej gminy. Są to 2 świątynie drewniane, 

świątynia w Borysławicach i świątynia w Grzegorzewie. Mówię o tym dlatego, że był 

drugi nabór, pierwszy nabór, pamiętają państwo 790 000, razem 490 000 na każdą z 

nich, tak na Grzegorzew w 490 000 w pierwszym naborze i na świątynie 

Borysławicach 490 000 też i jeszcze został ogłoszony drugi nabór, na który złożyliśmy 

wniosek i tutaj jest po 195 000. Tu mamy zapewnienie, a tam już mamy podpisane, 

tam już można powiedzieć, mamy promesy, czyli wracając do świątyń i tutaj z 

budżetu 2%, to jeśli chodzi o te prace restauratorskie i konserwatorskie na tych 

zabytkowych drewnianych kościołach, to obecnie rozpoczęliśmy kompletowanie 

dokumentacji projektowej. Mam na myśli pierwszy etap, bo drugi etap jeszcze nie jest 

zapewniony, no ale jest lista gmin, które otrzymały dofinansowanie.  

Drodzy Państwo, to tyle, jeśli chodzi o tą część, taką pisemną. Teraz chciałam się z 

państwem podzielić też o szatni już mówiłam, strona czwarta i teraz zaprezentujemy 

coś fajnego. 

Rejonowy związek spółek wodnych w kolej jak państwo wiedzą, ma nowego szefa, 

muszę państwu powiedzieć, że spółka wodna, rejonowy związek, gminna spółka 

wodna, gdzie szefował przez tyle lat pan Marek, wiceprzewodniczący rady, przechodzi 

też takie odrodzenie, mogłabym powiedzieć, widzą państwo na zdjęciach jak 

wyglądają rowy na terenie naszej gminy. Zakupiony sprzęt zdecydowanie pomaga i 

teraz pozwolimy sobie państwu przedstawić. Proszę, zobaczyć, to jest droga, to jest 

rów, na naszych łąkach. 

Szkoda, że pan Marek tego nie widzi, bo to jest wniosek pana Marka 

Lewandowskiego. 

Nie, nie może pan obejrzeć? Panie Marku, panie wiceprzewodniczący, jest pokazany 

filmik. 

To jest ten rów, o który zawsze pan wnioskował. Jeśli chodzi o kompleks łąkarski w 

Grzegorzewie, to jest ten rów, który budził tyle emocji. 
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Filmik jest bardzo krótki, ale chciałam powiedzieć państwu że, robi wrażenie. 

Kiedyś to no jeszcze nie tak dawno, kiedy pracownicy łopatą kopali. Dzisiaj zakupiony 

sprzęt pozwala na to, że tak wygląda praca, naprawdę, gratulacje panu Janowi 

Puszczykowi i całemu zarządowi. To, jakie zmiany zachodzą w Rejonowym związku 

spółek wodnych. Pozytywne zmiany, które, które Drodzy Państwo zdecydowanie 

poprawiają stan rowów na terenie naszej gminy. Chciałam też powiedzieć, i tu Pan 

Radny Janusz Dorabiała, będzie pamiętał, który rów został, a kupiono jeszcze drodzy 

Państwo, rębak. 

Czyli już nie ma krzaków leżących po rowach. 

Tak to wygląda, ja wiem, że państwo takie rzeczy widzą i obserwujecie, pewnie gdzieś 

tam, bo firmy, które wykonują, wykonują czyszczenie rowów przy drogach 

publicznych, Mają już tak, ale rejonowy związek spółek wodnych nie miał. Więc teraz 

już to tak to wygląda, wysoka Rado. Jesteśmy bardzo z tego zadowoleni i na terenie 

naszej gminy wykonywane są takie prace. Naprawdę siedzącym na sali radnym, 

członkom zarządu również gratuluję, bo w gronie radnych Rady Gminy są członkowie 

zarządu. 

Drodzy Państwo, zbieraliśmy azbest i muszę państwu powiedzieć, że. 100% wniosków 

z terenu naszej gminy, 100% wniosków złożonych do gminy zostało zrealizowanych w 

100%. I tutaj skutecznie złożony wniosek przez panią insp. Danutę Gębka do 

wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska dostaliśmy dofinansowanie w wysokości 

100 000, 100 000 będzie wykorzystane, dzisiaj miałam rachunek. Wielkie 

podziękowania dla pani Danusi, bo swoim samochodem podróżowała po gminie, 

pilnowała i zebraliśmy, Szanowni Państwo, zebraliśmy, mam tę informacje, piąta 

strona, dziękuję bardzo. Zebraliśmy, ile?  

Zebraliśmy 103 tony, dziękuję bardzo. 

I tak jak tutaj mamy w informacji napisane. Te pokrycia dachowe, które były złożone 

do urzędu, zostały w 100%, firma zabrała skutecznie. Rolnik czy właściciel budynku 

nic nie płacił i tutaj utylizacja właśnie dzięki złożonemu wnioskowi, zostanie z 
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budżetu, będziemy, no musimy się rozliczyć, ale naprawdę dziękujemy pani Danusi za 

tą fajną pracę, a to cieszy naszych rolników. Dobrze, to jest azbest, to jest 

niebezpieczny, zobaczcie państwo w takich specjalnych mundurach itd. Ok i znowu do 

części pisemnej przechodzimy, jesteśmy na stronie szóstej, szanowni Państwo, Radni, 

bardzo ważny moment, gdyż rozstrzygnęliśmy przetarg na drogę na odcinek drogowy 

Bylice, Borysławice Kościelne. Pamiętają państwo dofinansowany ze środków urzędu 

Marszałkowskiego województwa Wielkopolskiego jest to odcinek, z którego się 

musimy rozliczyć, dlatego najpierw ten odcinek złożyły 3 firmy, rozbieżność cen też 

była, Drodzy Państwo, spora i tak Kosbud to jest firma która wygrała ten przetarg za 

624 000. Przedsiębiorstwo robót Drogowo mostowych oferta opiewała na 671 000, 

przedsiębiorstwo budowlane Anbut z Konina 712 000. Można powiedzieć, że w 

procedurze przetargowej, która została już rozstrzygnięta, wybraliśmy firmę Kostbud 

Piotra Druchlińskiego, jest to Jaroszyn Kolonia, a dodam państwu, że to jest gmina 

Lądek. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Także do, żeby się rozliczyć z urzędem Marszałkowskim, wchodzi wykonawca wkrótce 

na ten na ten odcinek pamiętam tutaj wniosek Pana Radnego Łuczyńskiego, że na 

czas, na czas, Drodzy Państwo, wszystkich świętych, że tam mieszkańcy 

przejeżdżają. Myślę, że wykonawca tu się spisze i odpowiednio ten, ten odcinek 

zabezpieczy, a nasi mieszkańcy dojadą. 

I teraz tak dzisiaj ogłosiliśmy przetarg na dalszą część tej drogi, czyli do drogi 

krajowej nr 92. Tutaj mamy zabezpieczone w budżecie 635 000. Dodam jeszcze tylko 

wysoka Rado, że tam mieliśmy 711 000, a mamy oszczędności 84 000. Bardzo ładnie, 

a dzięki waszej decyzji ten odcinek zabezpieczyliśmy w wysokości 1 310 000, 1 310 

000. Z urzędu Marszałkowskiego dostaliśmy 320 000, jak państwo pamiętają, można 

byłoby powiedzieć, że to jest 50 na 50 na ten odcinek od krzyża w Byliczkach, do tego 

do przepustu tam starczy, też to dofinansowanie jest bardzo fajne, 320 000 

marszałek województwa wyrazy uznania i podziękowania, drodzy Państwo. Dobrze. 

Realizując interpelacje Państwa, Radnych, uprzejmie informujemy, że przystąpiliśmy 
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do tego odcinka drogi w Borysławicach Zamkowych, co wielokrotnie tutaj Państwo 

Radni mówiliście, myśmy tam musieli zabezpieczyć pieniążki, w tej chwili na tym 

odcinku trwają prace i chciałabym w tym miejscu również odpowiedzieć na 

interpelacje Państwa Radnych, które składaliście podczas ostatniej sesji. I tak szybko 

powiem znaki i z numerami posesji zostały zakupione i właśnie dostarczone. Czyli 

Borysławice pan Konecki już tak powiem personalnie wniosek Pana Radnego 

Sikorskiego. Również znaki w Barłogach to już nie będę mówiła personalnie. Chodzi o 

PKP, gdyż tam pogotowie czy mieszkańcy obawiali się, że tam nie będzie można 

dojechać. Znaki drogowe, które się już zniszczyły, też zostały zamówione, oczywiście, 

to wszystko wysoka rado, szanowni Państwo, w ramach pieniędzy, które nas stać. Bo 

znaki drogowe te, które są fluro, tak, które świecą, dziękuję, Grzesiu, one są drogie.  

Drodzy Państwo wniosek Pana Radnego Janusza Dorabiały, który wnioskował w 

interpelacjach podczas ostatniej sesji, chciałabym powiedzieć, że jesteśmy po 

rozmowach ze spółką oświetlenie uliczne i drogowe, wczoraj nawet odwiedził nas 

przedstawiciel spółki oświetlenie uliczne i drogowe. I tak jak wtedy rozmawialiśmy, a 

potem rozmawialiśmy na komisjach stałych, będziemy tam budować ten odcinek. 

Odchodzimy, dziękuję wysoka Rado, że przychylacie się do mojego wniosku, że 

odchodzimy od montażu tych lamp, tych lamp solarnych w newralgicznych punktach.  

Tak, ale odcinek drogi w Borysławicach, że tak powiem, na Górce, kolokwialnie 

mówiąc, przepraszam, to tam będziemy budować, bo zbadaliśmy, panie Januszu, ten 

odcinek był przedstawiciel spółki oświetlenie uliczne i drogowe, będziemy musieli 

wykonywać dokumentację, czyli mam nadzieję, że w przyszłym roku na tym odcinku 

lampy zabłysną. 

Również wniosek Pana Radnego Andrzeja Sikorskiego, ustąp pierwszeństwa przejazdu 

wkrótce zostanie odpowiednio wykonany, gdyż znak ustąp pierwszeństwa przejazdu, 

właśnie przez firmę, która ten znak nam wykonała dojechał. Tak, panie Grzegorzu? 

Okej. 

Czyli te interpelacje, które państwo składaliście, zostały wszystkie, można byłoby 

powiedzieć skutecznie rozwiązane. Pan wiceprzewodniczący rady prosił mnie, żebym 
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odpowiadała na interpelacje, kiedy składam informacje o naszej pracy, co niniejszym 

uczyniłam. 

Dobrze, wysoka Rado. Przechodzimy do dalszej części informacji o naszej pracy w 

okresie między sesyjnym i teraz, już po inwestycjach, wydarzenia, które miały 

miejsce. Widzą państwo, tę elegancką, uśmiechniętą panią, która tutaj z nami jest i 

rozmawia. 

Elegancka, uśmiechnięta pani, pani Aniu, dziękujemy bardzo, że w ramach produktu 

lokalnego powiatu Kolskiego wystąpiła pani ze swoimi produktami i przepięknie 

reprezentowała naszą gminę. Wielkie wyrazy uznania pani Aniu, bardzo pani 

dziękujemy, zdobyłam, zdobyliśmy, udało się również państwo Pawłowscy. Myślę, że 

nie naruszę tutaj ustawy, bo państwo nie, nie zastrzegali, również z produktami 

miodu podczas powiatowego jarmarku wystąpili. Dziękujemy bardzo, że byliście i 

reprezentowaliście naszą gminę.  

Szanowni Państwo, międzypokoleniowe spotkanie powstanie styczniowe w powiecie 

kolskim. Wyrazy uznania na, dla pana Andrzeja Sikorskiego skutecznie składającego 

aplikacje które, która otrzymała dofinansowanie. Panie Andrzeju, Super to wyszło, bo 

to sobota, a proszę zobaczyć, jaka jest frekwencja. W tym miejscu, gdzie jesteśmy w 

sobotę odbyły się międzypokoleniowe spotkanie na temat powstania styczniowego. 

Były wykłady pana dyrektora muzeum technik ceramicznych naszego rodaka Tomasza 

Nuszkiewicza, pana Andrzeja Sikorskiego i wykład pana pana Dariusza Racinowskiego 

z Brdowa, dyrektora szkoły, a jednocześnie szefa stowarzyszenia Brdowskiego, fajne 

spotkanie, była młodzież i tutaj dziękuję nauczycielom i dziękujemy bardzo, Panie 

Radny za aktywność i że to tak fajnie się odbyło. 

Jak państwo widzą wykładowcy, można było posłuchać interesujących wykładów o 

historii, jeszcze raz panu Andrzejowi, panu Tomaszowi, panu Darkowi dziękujemy. 

Szanowni Państwo, jutro zapraszamy na halę sportową, będzie wydarzenie Grand Prix 

powiatu kolskiego w tenisie stołowym. Jak państwo widzą na slajdzie terminy i 

współorganizatorzy, to jest powiat Kolski, bardzo dziękujemy, panie Waldku, że nasza 

gmina będzie gospodarzem. Jutro, 28 października będzie u nas na hali, będzie 
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turniej o Puchar prezesa firmy Ogórecki. Państwo wiedzą, o firmie Ogórecki, na 

pewno dużo więcej. 2 grudnia w Kłodawie, następnie 16 w Kole, a 23 września już się 

odbył w Babiaku. Bardzo dziękujemy tutaj panu dyrektorowi szkoły z Przedcza, który 

naszą gminę wybrał, a tutaj członkowi zarządu też dziękujemy, że mogliśmy być, 

będziemy gospodarzami, szanowni Państwo, a zapraszam, bo warto też wziąć udział. 

Chciałabym jeszcze, Szanowni Państwo, dodać poza informacją, którą przedstawiają 

slajdy, wysoka Rado. Szanowni Państwo, jesteśmy zobowiązani ustawą o drogach 

publicznych i nie tylko, ale również prawem budowlanym jesteśmy zobowiązani do 

posiadania książek obiektów. No na przestrzeni lat nie mieliśmy tego, rozpoczynamy 

tę procedurę, obecnie zleciliśmy przeprowadzenie przeglądu mostów i tutaj wniosek 

Pana Radnego Andrzeja Sikorskiego, naturalnie, za zgodą wysokiej rady o czym 

będziemy mówić 7 listopada, bo z tego, co wiem, 7 listopada tutaj Państwo, Radni 

przewidują spotkanie i sesje i na ten temat będziemy mówić. Przystąpiliśmy do 

obiektów mostowych. Problem polega na tym wysoka Rado, że dokumentacji np. Jeśli 

chodzi o most w Borysławicach, my jako gmina nie mamy żadnej, a ponieważ jest on 

w ciągu drogowym drogi gminnej, to zgodnie z przepisami prawa obiekt Mostowy, 

inżynieryjny należy do zarządcy drogi, jakim jest gmina. Obiekt przy zamku, w 

ruinach zamku w Borysławicach i tutaj dobra współpraca z wodami polskimi, a 

konkretnie z panem prezesem tych wód, gdyż osoby, które wykonują te badania 

nośności mostu i co tam trzeba zrobić, przypomniały nam, czy może poprowadziły 

nas, że takie dokumenty znajdują się dawnym w Zirze. 

Na pewno państwo gdzieś spotkali się z takim terminem, no ja pamiętam. 

Wojewódzki zarząd inwestycji rolnych i te mosty były tzw. Rolnicze. Wracamy do tych 

dokumentów, do archiwów i wiemy, mam nadzieję, że się dowiemy, bo pamiętamy, 

że na terenie gminy jeszcze mamy kilka mostów. 

Ile Grzegorz? 4 jeszcze, które są naszą własnością, nie mówię o mostach 

powiatowych, także gmina jest w obiekty inżynieryjne bardzo wyposażona, także 

siódmego będziemy na ten temat rozmawiać, ale najpierw wysoka rado, szanowni 

Państwo, musimy mieć stosowne dokumenty, tak.  
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Dobrze i teraz, Szanowni Państwo, pomagamy rolnikom. Dzisiaj tutaj, wchodząc na 

sesję, słyszałam rozmowy na temat tego elektronicznego wprowadzania danych. 

Dzielne nasze dziewczyny z urzędu pomagają rolnikom, wprowadzania 

elektronicznych raportów, szacowania strat.  

Z tego, co wiem, pani Kinga informowała mnie dzisiaj, że mamy 390 wniosków i 

każdy rolnik zobowiązany jest do zgłoszenia powstałych strat w tej aplikacji. Którą też 

nasze dziewczyny, konkretnie tutaj pani Kinga i pani Kasia, która jest na urlopie, ale 

też wiem, że pomaga.  

Drodzy Państwo, dziękuję wam, dziewczyny bardzo i pan Krzysztof, mam na myśli 

tutaj pracownika, pracownika Odr-u. Również wszyscy staramy się, żeby mieszkańcy, 

którzy do nas przychodzą, nie odchodzili do nas, od nas, bez tej sprawy, która by była 

nieskutecznie wprowadzona. Także jeszcze raz bardzo dziękuję. Jest taki program 

zgłoś szkodę rolniczą 2023 i w tym również pomagamy naszym rolnikom. 

Chciałabym bardzo serdecznie podziękować obecnemu wśród nas panu Mariuszowi 

Andrzejewskiemu, Mariuszu, wychyl się, zespół ludowy Grzegorzewianki na twoje ręce 

składamy, nie mam fotki, szkoda, ale to może jeszcze nam udostępnicie. Pan Mariusz 

wraz z zespołem reprezentował naszą gminę na czwartych Kłodawskich spotkaniach z 

folklorem, Wydarzenie to miało miejsce w sobotę 21 października w gminnym 

ośrodku kultury w Kłodawie. Dziękuję bardzo i za piękne reprezentowanie naszej 

gminy na twoje ręce, mariuszu, gratulujemy i dziękujemy wszystkim paniom, bardzo 

nam miło, no.  

I Drodzy Państwo, to by było tyle informacji o mojej pracy, również odpowiedzi na 

interpelacje, zapraszam serdecznie do dyskusji. Miesiąc opiewał, bo równo miesiąc 

widzieliśmy się opiewał w różne wydarzenia i pracę. Dziękuję bardzo za cierpliwe 

wysłuchanie.  

Zapraszam do dyskusji. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję. Pani wójt. 
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Szanowni Państwo jeżeli są pytania, to co do wystąpienia Pani Wójt, bardzo proszę. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, pan Molicki. 

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Szanowna Pani Wójt i Szanowna Rado, bardzo dziękuję za to, że zadania, które 

zgłosiłem, zostały przyjęte w naszym planie pracy i mam nadzieję, że będą 

zrealizowane, to pani Wójtowa powiedziała, że traktujemy to poważnie, więc 

poważnie traktujemy mnie, to chodziło o to, żeby przekazać tą informację 

przekonywując do mieszkańców, którzy mieli cały czas wątpliwości jak i również 

spotykając się różnymi uwagami, ale jeszcze odnośnie interpelacji i zapytań z 

ostatniej sesji, ja tam zgłaszałem, prosiłem o udzielenie nam pełnej informacji, na 

jakim etapie i co będzie robione w przekazanej szkole w Borysławicach przypomina 

sobie Pani? Ja wtedy wiedziałem, że no nie jesteśmy na tyle przygotowani, żeby ta 

informacja była pełna, ale jeżeliby była taka możliwość, to bardzo bym prosił, żeby 

pani dzisiaj uzupełniła tą informację dziękuję.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Czy mogę AD Vocem? Panie Przewodniczący? 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Z naszej wiedzy wygląda to tak, Szanowni Państwo, dobrze byłoby, żebyśmy się tam 

przejechali. Szkoła zupełnie nabiera innego wizerunku. Wejście do szkoły zostało 

zmienione. Osoby pracujące w komisji wyborczej wiedzą, zostało to pięknie 

przygotowane, bo przecież baliśmy się tam, że komisja wyborcza na wybory nie 

będzie miała miejsca, bo zawsze wybory były w tej sali tam. Chcę, powiedzieć 

państwu, że naprawdę w tej chwili tam jest też taki można by powiedzieć kolokwialnie 
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armageddon. Trwają wielkie, wielkie prace i te prace zaczynają nabierać również 

dobrego, takiego wizerunku. Naprawdę i szkoła i wokół obiektu dużo się już zmieniło i 

było ciepło, też w szkole. 

Instalacja elektryczna, nowe kaloryfery, można tylko pogratulować. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo, chciałbym jednak, żebyśmy odnieśli się konkretnie do wystąpienia 

Pani Wójt. Jeżeli są pytania, bo jeżeli chodzi o interpelacje, to będziemy mieli osobny 

punkt tak.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tak, ale to była informacja do mojej pracy tak.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, czy jeszcze są pytania do wystąpienia? Nie widzę szanowni Państwo. 

Zatem przystępujemy do pkt 6 i tutaj będzie możliwość występowania z 

interpelacjami i zapytaniami. Wyjaśnienia i odpowiedzi na interpelacje udzielone 

zostaną przez panią wójt w pkt 13 sesji. I tak jak już tradycyjnie na każdej sesji. 

Szanowni Państwo, po wystąpieniu Pani Wójt zabiera głos pan Waldemar Banasiak, 

członek zarządu powiatu kolskiego. Panie Waldemarze, bardzo proszę, jeżeli pan chce 

zabrać głos i ewentualnie jeżeli będą jakieś pytania do pana Waldemara, to akurat się 

bardzo wstrzelimy w ten punkt. Bardzo proszę. Teraz, teraz. 

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Panie Przewodniczący, wysoka Rado, Pani Wójt, Szanowni Państwo. 

Jak słuchałem tutaj informacji pan wójt o pracy w okresie międzysesyjnym, zresztą 

nie tylko teraz. Czy słuchając tej informacji, ale obserwując no skalę, ilość inwestycji, 

jaka jest, przeprowadzana na terenie gminy Grzegorzew, chyba wszyscy zdajemy 

sobie sprawę, jak ważnym i jak potrzebnym, potrzebnymi były kolejne edycje 

rządowych, rządowych programów. No tutaj, czy to Polski ład, czy FRD, no to 
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olbrzymia i kolosalna pomoc dla samorządów, mówię teraz w kwestii samorządów, bo 

też były inne sfery, ale jeśli chodzi o samorządy, inwestycje, naprawdę, chyba 

wszyscy zdajemy sprawę, jak ważne i duże środki finansowe wpłynęły do naszych 

gmin, do naszego powiatu. 

Szanowni Państwo, ja tylko chciałbym chwilkę tutaj odnieść się do inwestycji, jaką 

wspólnie gmina Grzegorzew nie tylko gmina Grzegorzew, gmina koło i powiat 

realizuje, co państwo pewnie zauważyliście, rozpoczynają się prace przy przebudowie 

drogi Powiatowej Leśnica, Grzegorzew i chcę powiedzieć, Szanowni Państwo, że jest 

to trudna inwestycja, bardzo trudna inwestycja, już o kosztach jej i problemach 

wykonawcy niejednokrotnie mówiłem, natomiast też trudna z innych względów jest 

ona wykonywana w systemie zaprojektuj i wybuduj. 

Jest to inwestycja 3 partnerów, tak naprawdę, powiatu, gminy Grzegorzew i gminy 

Koło. Mimo to, Szanowni Państwo, 10 października, jak dobrze pamiętam, udało się 

no co prawda z miesięczną, z miesięcznym opóźnieniem, ale uzyskać, to mnie bardzo 

cieszy powiem szczerze, uzyskać już pozwolenie na budowę, czyli że tak powiem, 

spiąć tą część projekt, projektu plus wszystkich pozwoleń, uzgodnień, taką część bym 

powiedział dokumentacyjną.  

Jest to bardzo, bardzo ważna informacja że już teraz wykonawca może wejść na plac 

budowy. Wtedy od razu poinformować szanownych państwa, że jednocześnie z 

wejściem na budowę wystąpił również wykonawca z wnioskiem o jednak wydłużenie 

terminu, pewnie spodziewa się, spodziewa się jakiś tutaj, czy pewnie sezon zimowy 

też nie będzie sprzyjał wszystkim pracom, jest wniosek o przedłużenie terminu, na 

razie nie jest jakiś wniosek, który by zagrażał zakończeniu tej inwestycji, bo jak już 

wspominałem inwestycja jest umowa była podpisana na 18 miesięcy, z czego 12 

miesięcy to było wykonanie dokumentacji z pozwoleniami na budowę i 6 miesięcy na 

prace budowlane.  

Jest wniosek, natomiast nie jest to wniosek taki, który jeśli moim zdaniem drastycznie 

wpływał na termin odbioru tej inwestycji. Wszyscy zdajemy sobie sprawę z utrudnień, 

ale tak jak już to wielokrotnie było powiedziane, musi być gorzej, żeby było lepiej. 
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Szanowni Państwo, no tu jestem przekonany, że ta inwestycja w żadnym stopniu nie 

jest zagrożona i ona będzie realizowana. 

Pani wójt wspomina również w swojej pracy o kolejnym dofinansowaniu, Gmina 

Grzegorzew otrzymała w ostatnim naborze polskiego ładu 8 000 000, gratuluje. 

Również powiat Kolski, pozwolę sobie wspomnieć, że również powiat kolski otrzymał 

kolejne dwa dofinansowania na kwotę 12 500 000. A chcę o tym powiedzieć, 

Szanowni Państwo, dlatego, że tak naprawdę obydwie, obydwa zadania, jakie powiat 

Kolski otrzymał dofinansowanie, czy no tak, Pani Wójt mam nadzieję, mówię, mam 

nadzieję, że te pieniądze wpłyną i te inwestycje będą realizowane.  

Obydwie inwestycje dotyczą gminy Grzegorzew. Jedna bezpośrednio jest to 

inwestycja drogowa, łącząca Grzegorzew z Ponętowem Dolnym 2300 m drogi, 

wszyscy wiemy, o której drodze mówimy od zakrętu w Ponętowie Dolnym, tutaj do 

samego Grzegorzewa, do nowo wybudowanego obiektu mostowego, także na to 

powiat, na tą inwestycję powiat kolski pozostał kwotę 7 000 000 zł.  

Drugą inwestycją może pośrednio, ale też dotyczącą jak najbardziej mieszkańców 

gminy Grzegorzew, powiatu Kolskiego jest 5,5 milionów, jakie otrzymaliśmy na 

dokończenie remontu oddziału wewnętrznego w kolskim szpitalu. Jak państwo wiecie, 

może niekoniecznie, w tej chwili trwa etap, pierwszy etap tego remontu. 

5,5 milionów, które udało się pozyskać, pozwoli na dokończenie remontu całego 

oddziału wewnętrznego i mamy nadzieję, jesteśmy przekonani, że wkrótce oddział 

wewnętrzny w Kole, takie jak to się mówi, serce tego szpitala będzie w standardzie 

oddziału chirurgii. To taka dobra, dobra mamy nadzieję, że uda się to zrealizować. 

Jeżeli chodzi o ten pierwszy etap remontu, to muszę powiedzieć, że tutaj firma 

bardzo, bardzo dobrze sobie radzi, tu nawet gdzieś są głosy o terminie realizacji, dużo 

szybszym, niż zakładany w umowie, także cieszy, cieszy to, bo to też wiadomo, 

pewnie jakieś utrudnienia są w związku z tym w szpitalu także bardzo się z tego 

cieszymy. A mówię bardzo cieszy to, że oddział wewnętrzny, o czym powiem 

szczerze, bardzo, na czym bardzo nam zależało jako zarządowi, jako radzie powiatu, 

że oddział wewnętrzny będzie, mówię naprawdę już na tym standardzie 21 wieku 



Strona 24 z 69 
 

unijnym. I mówię będzie wyglądał jak chirurgia.  

Oczywiście, nie życzę oglądać, ale wiadomo, że jesteśmy tylko ludźmi, różne sytuacje 

się zdarzazają, odwiedzamy też gdzieś bliskich czy znajomych.  

Kolejną sprawą, którą, do której chciał bym się odnieść, to wpłynął do zarządu 

powiatu, również do zarządu powiatowego dróg, wpłynął projekt jeszcze wtedy chyba 

uchwały Państwa Radnych dotyczących wspólnej inwestycji drogowej na rok 2024, 

dwóch inwestycji. Nie zapewnię dziś państwa czy zostaną te wnioski już wpisane do 

projektu budżetu, bo też pracujemy nad budżetem, pan skarbnik, dział finansów 

pracują nad budżetem, ale powiem tak jeżeli uda się odpowiednio zbilansować 

budżet, a wiem, o czym mówimy tutaj, to wnioski te zostaną już wpisane na etapie 

projektu budżetu powiatu. Jeżeli nie, w miesiącu, styczniu postaramy się już to 

sformalizować, także tu również, również myślę, że fajna, tutaj dziękuję Państwu 

Radnym za podjęcie tej uchwały, bo to ważne, jak zdajecie sobie Państwo Radni 

wszyscy, jak to są ważne, dwa odcinki drogi i też mamy nadzieję na jak najszybszą 

ich realizację. 

Szanowni Państwo, to na tę chwilę tyle no chciałem tylko odnieść się generalnie do tej 

inwestycji Leśnica, Grzegorzew, no pewnie mówię, pewne będą utrudnienia, będzie 

państwo, pan sołtys, pewnie państwo będziecie mieli też pewnie jakieś tutaj, no ale 

no po prostu trzeba tutaj mieszkańcom też tłumaczyć, te uniedogodnienia, zwłaszcza 

że alternatywa dojazdu jest, jest dobra, droga. 92. Także, Szanowni Państwo, 

trzymajmy wszyscy kciuki za realizację tych zadań. 

Dziękuję bardzo. Jeżeli Państwo Radni, macie ewentualnie pytania, to postaram się 

odpowiedzieć. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuje bardzo panie Waldemarze, bardzo proszę jeżeli są pytania do pana 

Banasiaka? Pani wójt. 



Strona 25 z 69 
 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Ja chciałam, tylko powiedzieć, że tymi wiadomościami o powiecie kolskim o, już 

dzieliłam się też, bo tak może dzisiaj zabrzmiało, że obecność tutaj pana Waldka, ja 

nic nie wspomniałam, mówiłam już o tym też i dziękujemy bardzo i gratulujemy tych 

12 000 000 i istotnie te 7 ponad 1 000 000 na naszą gminę, to dziękujemy bardzo, 

panie Waldku. I ta droga jest też kluczowa i bardzo potrzebna, a odcinek, o którym 

mówimy, to bo pan Waldek skromnie nie powiedział, to mówimy o odcinku Drodzy 

Państwo do Umienia, czyli to jest ten kierunek, co wielokrotnie tutaj z gminą 

Olszówka jest, jest postrzegany, że na terenie naszej gminy. Bardzo dziękujemy i 

odcinek ten z drogi od drogi krajowej nr 92 w kierunku Kiełczewa. Dotyczący tutaj 

wniosku mieszkańców, Pana Radnego, wiceprzewodniczącego Marka 

Lewandowskiego, to jest odcinek Drodzy Państwo, od drogi 92 w kierunku w kierunku 

Kiełczewka, to wspólnie z powiatem także to był piękny czas. No i jeszcze trochę 

przed nami. Bardzo dziękujemy, panie Waldku, dużo sił życzymy i zdrowia. 

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Dziękuję. Cieszę się, że Państwo, Radni podjęliście po raz kolejny tą uchwałę już w 

tym roku, bo nie da się ukryć że jednak ceny. Bo obserwujemy to co roku, że ceny na 

początku roku są zawsze bardziej korzystne, niż te, które później kontraktujemy na 

koniec roku, w październiku czy we wrześniu. Także tutaj jeszcze raz bardzo dziękuję. 

Będzie to pewnie z korzyścią dla obydwóch samorządów. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Super, dziękujemy i za Leśnicę i w ogóle super ta inwestycja bardzo potrzebna. 

Dziękuję, bardzo dziękujemy, my wszyscy, panie Waldku na pańskie ręce, dla całego. 

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

My Dziękujemy bardzo,  
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Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

My się nie zatrzymujemy. 

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Pomimo że nie zostałem upoważniony przez radnych, ale w imieniu całej rady 

serdecznie dziękujemy i proszę tu podziękowania skierować do zarządu i do rady 

powiatu. 

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Bardzo dziękuję. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, pan Radny Janusz Dorabiała. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług 
oraz ochrony środowiska)  

Ja chciałbym Panu Radnemu powiatowemu podziękować za odcinek, za nakładkę do 

mostu. Widać, że Pan Radny zadziałał tutaj niewątpliwie wspólnie z mastką boską. 

Przypominam jeszcze o szpetnym na dzień dzisiejszy widać, jak jest mokro odcinku 

drogi Powiatowej koło stawu parafialnego. 

Jednocześnie chciałbym, należałoby tu pogratulować powiatowi, no dużych pieniędzy 

na obwodnice miasta Koła. Jednocześnie mam pewne obawy, czy to może mieć 

negatywny wpływ na termin budowy mostu, przebudowy mostu w Borysławicach na 

drodze powiatowej, pójdą duże środki i może się opóźnić, żeby, chodzi o to, żeby 

zdążyć z remontem, zanim się ten most zawali. 

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

To znacz, ja bardzo dziękuję, panie Panie Radny, za tutaj miłe słowo, rzeczywiście 

mnie również cieszy ten wyremontowany odcinek drogi, może nie i tutaj bym 

powiedział odległość gdzieś nie powala, ale naprawdę zdegradowany kawałek drogi 
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był bardzo też, zresztą sam często tym odcinkiem jeżdżę. Podzielam zdanie Pana 

Radnego Dorabiały co do odcinka od kościoła do skrzyżowania, rzeczywiście ten 

odcinek również wymaga gruntownego remontu. Myślę, że nawet z ewentualnym 

poszerzeniem. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług 
oraz ochrony środowiska)  

Na pewno poszerzenie, miejsce się by znalazło.  

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Dokładnie, na pewno z ewentualnym poszerzeniem. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług 

oraz ochrony środowiska)  

Tam jest wążej jak na naszych drogach gminnych. 

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Mając również na uwadze ruch pojazdów czy rolniczych czy ciężarowych do firmy 

znajdujące się na gminie Olszówka, zajmujące się skupem zbóż no tutaj w sezonie 

tym żniw, czy to jest naprawdę tam bardzo wytężony, natężony i wytężony ruch 

pojazdów ciężkich. Także tutaj bardzo słuszna uwaga Pana Radnego Dorabiały, myślę 

też gdzieś tutaj do wspólnego zastanowienia się i do wspólnej do współpracy między 

gminą a powiatem w przyszłym roku budżetowym. 

Jak Pan Radny Dorabiała, wspomniał o mostach powiem tak nie słyszałem na tę 

chwilę żadnych rozważań na temat remontu mostu w Borysławicach, co przyznam, co 

częściej gdzieś mówi się o moście w Tarnówce, na drodze powiatowej i tu gdzieś nie 

wiem, z czego to wynika, ale gdzieś już tak mówię. Częściej słyszę o Tarnówce ze 

strony powiatowego zarządu, gdzieś tam jakieś no zdania, jakieś ewentualnie nie. Co 

do obwodnicy to też jeszcze jedna informacja z wielką nadzieją oczekujemy na 

rozpoczęcie inwestycji, jeżeli chodzi o obwodnicę, jakże ważnej, inwestycji kadencji, 

jeżeli chodzi o samorząd powiatowy.  
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I właśnie dziś miało nastąpić otwarcie ofert, natomiast został termin ze względu na 

pytania oferentów został przesunięty i taki termin jest przewidywany na 3 listopada. 

Także no jesteśmy tutaj bardzo przed, no bez różnych problemów, m.in. Krajowa izba 

Odwoławcza nie będę państwu tutaj mówił, bo macie też napięty porządek obrad, ale 

3 listopada trzymamy kciuki za pomyślne otwarcie ofert. Dziękuję bardzo. Jeżeli 

jeszcze jakieś pytania, to bardzo proszę. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, jeżeli są pytania do pana Waldemara jeszcze. Bardzo proszę, pan 

Marek Lewandowski. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Korzystając że Pan Waldemar jest Waldemar, jest wśród nas obecny, to ja mam 

pytanie, bo powiatowy zarząd dróg miał w planach na 24 rok odnowienie rowu 

przydrożnego przy drodze Powiatowej 31 99 od posesji nr 41 do 52 i chciałbym się 

dowiedzieć, czy jest to aktualne. Bo wiem, że koniec roku jeszcze nie ma, więc tylko 

się chce po prostu dowiedzieć, czy to jest aktualne to, co było planowane. Dziękuję 

bardzo.  

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Panie Przewodniczący, to była inwestycja na ten rok? Czy na ten rok było 

zaplanowana na 23? 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Nie, no ja dostałem pismo, że jest planowane wykonanie tego zadania na rok 2024. 

Przepraszam 23, dobrze że mnie Pani Wójt poprawiła. 23 i dlatego, się przypominam, 

bo wiem, że jeszcze do końca roku jest troszkę czasu, więc jak to się mówi. 

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Dziś nie odpowiem na to pytanie, ustalę i odpowiem panu przewodniczącemu.  



Strona 29 z 69 
 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Dobrze, dziękuję.  

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Dziękuję. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, czy jeszcze są pytania? 

Jeżeli nie ma, bardzo dziękuję panu radnemu panu Waldemarowi. 

Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)  

Dziękuję Panie Przewodniczący. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Państwo Radni, bardzo proszę o zabranie głosu, jeżeli chodzi o interpelacje i zapytania 

do Pani Wójt.  

Pani radna Izabela Kacperska, bardzo proszę. 

Izabela Kacperska (Radna)  

Witam serdecznie wszystkich. Szanowna Pani Wójt, Szanowna Rado, w ostatnim 

czasie w czasie mojej nieobecności w domu, będąc w pracy, odwiedził mnie 

mieszkaniec Ladorudzka. Zapoznają się sytuacji drogi w Ladorudzku, od kapliczki, w 

stronę lasu i po prostu chciałabym, żeby Pani Wójt zorientowała się, co tam się dzieje 

na tej drodze. Dziękuję serdecznie.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę pan Radny Janusz Dorabiła. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług 
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oraz ochrony środowiska)  

Pani wójt, ja ostatni raz poruszałem już tą sprawę na ostatnim posiedzeniu roboczym 

tydzień czy dwa tygodnie temu. Chodzi o drogę gminną w kierunku Ryszarda 

Sarnowskiego tam miała być robiona nakładka. Nakładka jako destrukt miał być 

kładziony. No nie udało się w tym roku. Również mieszkańcy już w maju, w lutym 

ubiegłego roku też mailowali, mailowali w tej sprawie, że jest zła nawierzchnia, akurat 

była zniszczona przez, droga przez roztopy.  

Proszę Panią ta droga była zaplanowana w budżecie gminnym na rok bieżący. 

Podobnie zresztą jak droga nad torami w kierunku do Marka Sarnowskiego. Ja 

rozumiem, że niewykonane zadania budżetowe na ten rok przechodzą na rok kolejny. 

Proszę o ustosunkowanie się jeszcze w interpelacjach na ten temat i doprecyzowanie, 

bo żeśmy rozmawiali kiedyś na ten temat. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, bardzo proszę, kto z państwa jeszcze pragnie zabrać głos? 

Pan Radny Łukasz Łuczyński. 

Łukasz Łuczyński (Radny)  

Ja mam pierwsze dwa pytania dotyczące bezpieczeństwa na drogach gminnych. 

Pierwsze zapytanie to dotyczy interpelacji, którą złożyłem bodajże rok temu. Dotyczy 

skrzyżowania obok remizy, a dotyczyło zmiany oznakowania pionowego z ustąp 

pierwszeństwa przejazdu na znak stop i chciałbym zapytać się, na czym sprawa 

stanęła. 

Drugi temat bezpieczeństwa dotyczy przy szkole podstawowej w Bylicach, chodzi o 

zapytania, znaczy takie wnioski z tego, co zdążyłem się zorientować, były na 

spotkaniach sołeckich w sołectwie Bylice Kolonia. Chodzi o progi zwalniające przy 

szkole. Wtedy mieszkańcy chcieli przeznaczyć Fundusz sołecki na to, by gmina już 

zamontowała tam progi. Odpowiedź padła, że zrobi się to z budżetu gminy. Także jeśli 

to jest aktualne, to bym prosił o wpisanie może na przyszły rok do budżetu progów 
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zwalniających koło szkoły, a kontynuując ten temat, to chciałbym kolejny raz 

przedłożyć szanownej radzie i Pani Wójt temat dowozu dzieciaków do szkoły. 

Ponieważ mimo że jest już oznakowane miejsce parkingowe dla autobusów, to nadal 

kierowca staje autobusem skierowany w kierunku lasu, a dzieciaki wysiadają na 

drogę, na jezdnię. 

Prośba moja jest, żeby zachować względy bezpieczeństwa i po prostu poprosić żeby 

jednak odwracali się, parkowali w drugą stronę.  

No i też trzecie zapytanie, kierując się zasadą transparentności rozmawialiśmy 

ostatnio na ostatniej komisji w sprawie właśnie tej grafiki dotyczącej kosztów 

administracyjnych. Co ta grafika niekoniecznie nas w dobrym świetle akurat 

przedstawiała. Prosiłbym, może panią wójt o ustosunkowanie się do tej grafiki, może 

też opublikowanie na na facebookowej stronie gminy też też jakieś grafiki obrazującej 

ten nasz tort, dotyczące administracji, bo to wydaje mi się, że unikniemy 

niepotrzebnych, daleko idących wniosków, ale przede wszystkim nasze wydatki, żeby 

były racjonalne, a są racjonalne. Dziękuję bardzo.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Bardzo proszę, kto z państwa jeszcze chce zabrać głos?  

Nie widzę, zatem, Szanowni Państwo, kontynuując obrady sesji, przystępujemy do 

przeprowadzenia wyborów ławników sądowych. 

Przeprowadzenie wyborów ławników jest obowiązkiem nałożonym na Rady Gminy, 

ustawą prawo o ustroju sądów powszechnych. Jest to zadanie zlecone z zakresu 

administracji rządowej. 

Szanowni Państwo, zgodnie z zapotrzebowaniem złożonym przez prezesa Sądu 

Okręgowego w Koninie na nową kadencję 2024-2027, wybierać będziemy dwóch 

ławników do Sądu Rejonowego w Kole. 

Zanim przystąpimy do czynności związanych z wyborami pragnę gorąco powitać 

kandydatów na ławników. 
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W imieniu własnym i Państwa Radnych serdecznie witam pana Grzegorza Fila, witamy 

panie Grzegorzu oraz pana Wiktora Blocha, którzy złożyli swoje zgłoszenia i wyrazili 

wolę kandydowania na ławników sądowych. 

Pozwólcie państwo, że kontynuując realizację przedmiotowego punktu, oddam głos 

członkom powołanego przez Radę Gminy zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów 

na ławników sądowych. Czy państwo chcecie zabrać głos? Czy kontynuujemy dalej? 

Tak, dziękuję. 

Szanowni Państwo zespół ten pracował w składzie, radna pani Monika Borowska, 

radny pan Janusz Dorabiała, radny pan Łukasz Łuczyński. 

Zespół ten został powołany celem oceny prawidłowości dokonanych zgłoszeń 

kandydatów. Bardzo dziękuję członków zespołu za wykonaną pracę.  

Szanowni Państwo, informuję, że wybory ławników sądowych, zgodnie z regulacjami 

zawartymi w ustawie prawo o ustroju sądów powszechnych, odbywają się w 

głosowaniu tajnym. Ten tryb głosowania nakłada na Radę Gminy, obowiązek przyjęcia 

regulaminu głosowania oraz obowiązek powołania komisji skrutacyjnej, która 

głosowanie przeprowadzi. 

Realizując powyższe zadania zapoznam teraz państwa z projektem regulaminu 

przeprowadzenia wyborów ławników sądowych. 

Regulamin głosowania w wyborach ławników sądowych na kadencję 2024-2027, 

przeprowadzonych na obradach 59 sesji Rady Gminy Grzegorzew, odbytej w dniu 

27 października 2023 roku.  

Zasady ogólne. Radni gminy Grzegorzew wybierają 2 ławników do Sądu Rejonowego 

w Kole spośród 2 zgłoszonych kandydatów. Głosowanie jest tajne. Głosowanie 

przeprowadza wybrana spośród radnych komisja skrutacyjna, w składzie 3 osób. 

Głosowanie odbywa się za pomocą kart do głosowania opatrzonych pieczęcią Rada 

Gminy Grzegorzew. 

Kandydaci na ławników umieszczeni są na karcie do głosowania w porządku 

alfabetycznym. Głosowanie odbywa się poprzez wywołanie przez członka komisji 
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skrutacyjnej wg listy obecności nazwiska radnego, który w miejscu zapewniającym 

tajność głosowania dokonuje aktu głosowania, następnie podchodzi do urny i w 

obecności komisji skrutacyjnej wrzuca do niej kartę do głosowania. Po 

przeprowadzeniu głosowania komisja skrutacyjna ustala wyniki głosowania i 

sporządza protokół wyników głosowania. 

Zasady głosowania. Wybór ławników następuje zwykłą większością głosów karta do 

głosowania sporządzona wg jednolitej formy, zawiera brzmienie karta do głosowania 

wyborach ławników do Sądu Rejonowego w Kole na kadencję 2024-2027, 

przeprowadzonych dnia 27 października 2023 roku oraz pytanie, czy pan, pani, radny, 

radna jest za wyborem ławnika. Poniżej w kolejności alfabetycznej umieszczone są 

imiona i nazwiska kandydatów. Obok nazwisk z prawej strony w jednej linii umieszcza 

się dwie jednakowe kratki. Jedna obok wyrazu tak, druga obok wyrazu nie. Radny 

dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku każdego kandydata znaku x w 

kratce, obok wyrazu tak opowiadając się w ten sposób za wyborem kandydata lub w 

kratce obok wyrazu nie opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi kandydata 

na ławnika. Jeżeli radny na karcie do głosowania postawi znak x jednocześnie w 

kratce obok wyrazu, tak jak i w kratce obok wyrazu nie lub nie postawi znaku x w 

kratce obok wyrazu tak, ani obok wyrazu nie, jego głos uważa się za nieważny. 

Kandydata na ławnika uważa się za wybranego jeżeli otrzymał większą liczbę głosów 

za od głosów przeciw. Karty wyjęte z urny, nieopatrzone pieczęcią Rady Gminy 

Grzegorzew oraz całkowicie przedarte, są kartami nieważnymi. Po zakończeniu 

głosowania komisja skrutacyjna sporządza protokół głosowania, w którym określa 

liczbę radnych obecnych na sesji uprawnionych do głosowania, imiona i nazwiska 

zgłoszonych kandydatów, liczbę radnych, którym wydano karty do głosowania, liczbę 

kart wyjętych z urny, liczbę kart nieważnych, liczbę kart ważnych, liczbę głosów 

nieważnych, liczbę głosów ważnych, liczbę głosów ważnych oddanych na 

poszczególnych kandydatów ze wskazaniem liczby głosów za wyborem kandydata 

oraz przeciw wyborowi kandydata na ławnika. 

Protokół głosowania podpisują wszystkie osoby wchodzące w skład komisji 
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skrutacyjnej. Wyniki wyborów ogłasza przewodniczący komisji skrutacyjnej poprzez 

odczytanie protokołu z ustalenia wyników głosowania. 

Czy do przedstawionego przeze mnie projektu regulaminu głosowania macie państwo 

pytania? Bardzo proszę. 

Jeżeli nie ma, bardzo proszę Państwa Radnych o dokonanie aktu głosowania i poddaje 

projekt regulaminu pod głosowanie. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bo to jest inny. No i tak no i nie możesz. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Pozmieniał coś. 

Panie Krzysztofie, bo coś nam tutaj nie działa.  

Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)  

Co nie działa? 14 za. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Tak, ale nie mamy odnośnie czego to jest głosowanie, przedtem mieliśmy, że jest 

forma głosowania. 

Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)  

Przyjęcie regulaminu głosowania, 7a. Mogę. 

Nie widzi Pan tego bo tu ma Pan przesunięty pasek. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Nie, nie ale tu powinniśmy mieć za. Co głosujemy tak? Bo w poprzednim głosowaniu 

mieliśmy, że przyjmujemy protokół z poprzedniej sesji, a tutaj nie mamy nad czym 

głosujemy, wyniki przyjęto ale tak, nie do końca, tak. 
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Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)  

No 7a. Tak? 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

No dobrze zobaczymy,  

Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)  

O, proszę, przyjęty regulamin głosowania. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

No dobrze ale to coś się dzieje, bo nie u każdego to coś mamy problemy, bo u mnie 

zawsze było, ilość głosowania i kto i teraz też nie ma tak. 

Coś, to się pozmieniała grafika, ale nie do końca nam to funkcjonuje. 

U mnie też tego nie ma. 

To nic, to nieważne, ale tu powinniśmy mieć informację, na co głosujemy, tutaj to ja 

sobie sam znajdę i cokolwiek kliknę tu powinno być napisane, odnośnie czego 

głosujemy, tak. To nie jest tak.  

Czyli rozumiem, panie Krzysztofie, że na pewno to jest wynik tego głosowania. 

Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)  

Tak. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Szanowni Państwo. Na podstawie przeprowadzonego głosowania 

stwierdzam, że Rada Gminy 14 głosami za przyjęła regulamin głosowania celem 

dokonania wyboru ławników sądowych. 

Obecnie przystępujemy do powołania komisji skrutacyjnej, która głosowanie 

przeprowadzi. Szanowni Państwo, proszę zgłaszać kandydatów do pracy w komisji. 
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Aczkolwiek ja tutaj chciałbym zaproponować, aby w skład komisji skrutacyjnej weszły 

te osoby, które już pracowały i przygotowały. 

Zapytam, zapytam, czy pani radna Monika Borowska wyraża zgodę? 

Czy Pan Radny Łukasz Łuczyński wyraża zgodę? 

Pan Radny Janusz Dorabiała?  

Tak? 

Niestety Pan Radny Janusz Dorabiała, nie będzie uczestniczył w pracach komisji 

skrutacyjnej, bardzo bym prosił o podanie z trzeciego kandydata.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Tak Andrzej Sikorski wyraża zgodę. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Czy pan Andrzej Sikorski wyraża zgodę? Dziękuję. 

Już Andrzej jest podany. 

Szanowni Państwo, zwracam się z pytaniem do Państwa Radnych, kto jest za 

powołaniem komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyborów ławników sądowych w 

składzie, Pani radna Monika Borowska, Pan Radny Łukasz Łuczyński, Pan Radny 

Andrzej Sikorski, bardzo proszę Państwa Radnych o dokonanie aktu głosowania. 

Przepraszam, panie Januszu, czy pan jeszcze zagłosuje w tym głosowaniu? Czy tak 

bardzo bym prosił. 

Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo. 

Stwierdzam, że komisja skrutacyjna w składzie Pani Monika Borowska, pan Łukasz 

Łuczyński, pan Andrzej Sikorski została przez Radę Gminy powołana 14 głosami za. 

Dziękuję bardzo.  

Bardzo proszę komisję skrutacyjną o ukonstytuowanie się i dokonanie wyboru 
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przewodniczącego komisji, bardzo proszę. 

Państwo Radni przystępujemy do wyboru ławników sądowych do Sądu Rejonowego w 

Kole. 

Głosowanie przebiegało, będzie w ten sposób, że wyczytywani kolejno z listy 

obecności radni otrzymywać będą kartę do głosowania, dokonywać będą w 

wyznaczonym ku temu miejscu aktu głosowania, a następnie oddawać swoje głosy do 

urny ustawionej na stole prezydialnym.  

Czy macie państwo uwagi, pytania to do proponowanego, proponowanego przeze 

mnie przebiegu głosowania? Bardzo proszę. 

Nie widzę. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Czy ja mogę zrobić to na miejscu? 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania. 

Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)  

A wystąpienie zespołu? 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

No nie chcieli. 

Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)  

No jak nie chcieli jak to jest wymóg. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Rozmawiałem z nimi, a jaki wymóg? Co mieli mówić? 
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Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)  

No mieli mówić że kandydaci spełniają wymogi, przecież jak ktoś przyjedzie na 

kontrole. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Ale kto miał mówić?  

Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)  

Przecież oni mieli wystąpienie. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Oni nic nie wiedzieli, pytałem Janusza. 

Ale to powinno być, powinno to być z nimi uzgodnione, no bo ja nie wiem. 

Nie, musiałabyś się cofnąć jeszcze. 

Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)  

Przecież ja pisałam to że proszę o wystąpienie. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Tak, było. 

Czy komisja skrutacyjna dokonała wyboru przewodniczącego komisji? 

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Janusz, będziemy musieli napisać skargę do Sądu Najwyższego, do Sądu 

Najwyższego, napisać skargę że wybory nie tak przebiegają. Nie przygotowanie. Ale 

że to nie ma takiej możliwości że przez aklamację można głosować. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Jesteśmy na wizji. 
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Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

No ja wiem to też dlatego nie możemy. 

Bożena to zrobimy tak że wyłączymy prąd i już.  

Będzie przerwa w tym, na wizji i temat załatwiony.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo, oddaje głos przewodniczącemu komisji skrutacyjnej i prosiłbym 

jeszcze, panie Łukaszu, o odczytanie zgłoszonych kandydatur o prawidłowość 

przebiegu tak, bardzo bym prosił, jeżeli chodzi o skład komisji. 

Łukasz Łuczyński (Radny)  

Zanim przejdziemy do głosowania, odczytam protokół z prac komisji. Panie 

Przewodniczący, Państwo, Radni, Pani Wójt, Szanowni Państwo, zaproszeni goście. 

Zespół do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądowych powołany został 

uchwałą nr 56/367/2003 Rady Gminy Grzegorzew z dnia 27 czerwca 2023 roku w 

składzie radna Monika Borowska, radny Łukasz Łuczyński, radny Janusz Dorabiała. 

Zespół w wyżej wymienionym składzie, realizując zadania wynikające z ustawy z dnia 

27 lipca 2001 roku prawo o ustroju sądów powszechnych, na podstawie zgłoszeń i 

załączonych do nich dokumentów niniejszym przedstawia opinie o zgłoszonych 

kandydatach na ławników w szczegółowości w zakresie spełnienia przez nich 

ustawowych wymogów niezbędnych do pełnienia funkcji ławnika, wynikających z art. 

158, 159 oraz 162 cytowanej wyżej ustawy.  

Uprzejmie informuję, że do Rady Gminy wpłynęły zgłoszenia dwóch kandydatów na 

ławników do Sądu Rejonowego w Kole, co odpowiada zapotrzebowaniu na ławników 

sądowych na kadencję 2024-2027, w jakim wystąpił, w jakim wystąpił do Rady Gminy 

Grzegorzew, prezes Sądu Okręgowego w Koninie. Uprzejmie informuje, że obydwa 

zgłoszenia, zgłoszenie pana Grzegorza Fila oraz pana Wiktora Blocha wpłynęły do 

Rady Gminy w ustawowym terminie, to znaczy w terminie do dnia 30 czerwca 2023 

roku. Zgłoszenia dokonane zostały zgodnie z wymogami określonymi w art. 162 
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ustawy prawo o ustroju sądów powszechnych oraz rozporządzeniu ministra, ministra 

sprawiedliwości z dnia 11 października 2022 roku w sprawie szczegółowego trybu 

zgłaszania radą gmin kandydatów na ławników, to znaczy zgłoszenia dokonane 

zostały na właściwej karcie zgłoszenia, w której wzór określony został wyżej 

wskazanym rozporządzeniem. Do kart zgłoszeń dokonanych w obydwu przypadkach 

przez mieszkańców gminy Grzegorzew dołączono listy osób zgłaszających kandydatów 

zawierające imię, nazwisko, numer ewidencyjny PESEL, miejsce stałego zamieszkania 

potwierdzone własnoręcznym podpisem. 

Listy, zawierały wymaganą liczbę podpisów mieszkańców zgłaszających kandydata. 

Obydwaj kandydaci potwierdzili wyrażenie zgody na kandydowanie własnoręcznymi 

podpisami w odpowiedniej rubryce karty zgłoszenia. Do kart zgłoszenia kandydaci 

dołączyli, informacje z krajowego rejestru karnego, oświadczenia, że nie prowadzone 

są przeciwko nim postępowania o przestępstwo ścigane z oskarżenia publicznego i 

przestępstwo skarbowe.  

Oświadczenia dotyczące posiadanej władzy rodzicielskiej, zaświadczenia lekarskie o 

stanie zdrowia, dwa zdjęcia zgodne z wymogami stosowanymi przy składaniu wniosku 

o wydanie dowodu osobistego.  

Na podstawie analizy kart zgłoszeń oraz załączonych dokumentów, zespół stwierdza, 

iż każdy z kandydatów na ławnika spełnia wymogi ustawowe do pełnienia funkcji 

ławnika sądowego, to znaczy posiada obywatelstwo polskie i korzysta w pełni z praw 

cywilnych i obywatelskich, ma ukończone 30 lat, jest zatrudniony, prowadzi 

działalność lub mieszka na terenie gminy, nie przekroczył 70. roku życia. Posiada co 

najmniej wykształcenie średnie, załączone do zgłoszeń zaświadczenia lekarskie 

wskazują, iż obydwaj z kandydatów ze względu na stan zdrowia nie posiadają 

przeciwwskazań do pełnienia funkcji ławnika sądowego.  

Szanowni Państwo, ustawa o prawo ustroju sądów poprzednich wskazuje ponadto, że 

ławnikiem może być wybrany ten to jest nieskazitelnego charakteru. Literówka tutaj, 

przepraszam. W kontekście zaopiniowania kandydatów pod tym właśnie kątem 

informuję państwa, że obydwaj kandydaci na ławników nie figurują w kartotece 
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karnej krajowego rejestru karnego, co potwierdzają informacje z krajowego rejestru 

karnego.  

Świadomi odpowiedzialności karnej złożyli oświadczenia, że nie jest prowadzone 

przeciwko nim postępowanie o przestępstwo, ścigane z oskarżenia publicznego i 

przestępstwo skarbowe oraz oświadczenia, że nie są i nie były postawione, 

pozbawione władzy rodzicielskiej, a także że władza rodzicielska nie została im 

ograniczona ani zawieszona. Ponadto, realizując wymogi ustawowe, pan 

przewodniczący Rady Gminy wystąpił o udzielenie informacji o kandydatach do 

komendanta wojewódzkiego policji w Poznaniu. 

Informacja taka wpłynęła do Rady Gminy dnia 23 sierpnia 2023 roku. Reasumując, 

zespół do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników stwierdza, iż obydwaj 

kandydaci spełniają wymogi formalne do kandydowania na funkcje ławnika.  

Zespół udziela obydwu kandydatom rekomendacji do kandydowania na funkcję 

ławnika. Obydwaj kandydaci są osobami powszechnie znanymi w naszym środowisku, 

znanymi Państwu Radnym, znanymi naszym mieszkańcom. Rekomendujemy obydwie 

kandydatury. Kandydaci na ławników sądowych są dzisiaj z nami i gdyby wystąpiła 

taka potrzeba, na pewno osobiście najlepiej przedstawią Państwu Radnym motywy 

swojego kandydowania na ławnika. Dziękuję bardzo, czy może z któryś kandydatów 

chce zabrać głos teraz? 

Czy wszystko, co wymienione jest? Dobrze, to bardzo dziękujemy. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący i przystępujemy do głosowania. 

Łukasz Łuczyński (Radny)  

A więc jako pierwszą zapraszam do głosowania panią Monikę Borowską. Proszę wziąć 

kartę do głosowania i oddać głos. 

Następnie zapraszam radnego Czapowskiego Sławomira. 

Radny Durkiewicz Krzysztof. 
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Radny Karol Dzierbicki. 

Następnie radna Kacperska Izabela. 

Pan Radny Kotkowski Rafał.  

Pan wiceprzewodniczący Lewandowski Marek. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Panie Przewodniczący, mam tutaj prośbę, że może zrobimy w ten sposób, że komisja 

skrutacyjna podejdzie z kartą i z urną do pana wiceprzewodniczącego, a my 

odsuniemy się na bok żeby.  

Łukasz Łuczyński (Radny)  

Dobrze w porządku. 

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Urnę trzeba przynieść. Monika przynieś urnę. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Serdecznie dziękuję. 

Monika Borowska (Przewodnicząca komisji oświaty, kultury, 

zdrowia i sportu)  

Proszę bardzo. 

Łukasz Łuczyński (Radny)  

Następnie osobiście oddam głos. 

Pan wiceprzewodniczący Molicki Zbigniew, zapraszam. 

Pan Radny Sanigórski Janusz. 

Pan Radny Andrzej Sikorski. 

Pan przewodniczący Tadeusz Sosnowski. 
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Jako ostatni głos odda radny Michał Sucina. 

Dziękuję bardzo za oddanie głosów. Lista jest zamknięta, a my udajemy się do 

przeliczenia. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję bardzo. Jeszcze pytanie w formie czy ktoś z Państwa Radnych nie oddał 

głosu? Wszyscy oddali, tak, dziękuję bardzo. Proszę komisję skrutacyjną o ustalenie 

wyników, na czas pracy komisji ogłaszam przerwę. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo, witam po przerwie. 

Bardzo proszę pana przewodniczącego komisji skrutacyjnej o odczytanie protokołu 

głosowania na ławników. 

Łukasz Łuczyński (Radny)  

Ustalenia wyniku głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w Kole, 

przeprowadzonych na obradach 59 sesji Rady Gminy Grzegorzew, odbytej w dniu 

27 października 2023 roku. Komisja skrutacyjna w składzie, przewodniczący komisji, 

radny Łukasz Łuczyński. Członek komisji radna Monika Borowska, członek komisji 

radny Andrzej Sikorski.  

Po wyjęciu kart z urny, ich przeliczeniu stwierdza, co następuje liczba radnych Rady 

Gminy Grzegorzew, obecnych na sesji uprawnionych do głosowania 13. Na ławników 

Sądu Rejonowego w Kole zgłoszono kandydatury pana Wiktora Blocha, pana 

Grzegorza Fila. Liczba radnych którym wydano karty do głosowania 13.  

Liczba kart wyjętych z urny, 13.  

Liczba kart ważnych 13. 

Liczba kart nieważnych 0.  

Liczba głosów nieważnych 0.  
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Liczba głosów ważnych 13.  

Liczba głosów oddanych na kandydatów pan Wiktor Bloch za wyborem kandydata na 

ławnika oddano 13 głosów pozytywnych.  

Przeciw wyborowi oddano 0 głosów.  

Wobec powyższego komisja skrutacyjna stwierdza, że pan Wiktor Bloch uzyskał 

wymaganą liczbę głosów i został wybrany na ławnika Sądu Rejonowego w Kole. 

Gratuluję. 

Pan Grzegorz Fila, za wyborem kandydata na ławnika oddano 13 głosów 

pozytywnych, przy 0 głosów sprzeciwu. 

Wobec powyższego komisja skrutacyjna stwierdza, że pan Grzegorz Fila uzyskał 

wymaganą liczbę głosów i został wybrany na ławnika Sądu Rejonowego w Kole. 

Gratuluję. 

Na tym protokół zakończono i podpisano, członkowie komisji, przewodniczący komisji 

skrutacyjnej Łukasz Łuczyński, członkowie komisji skrutacyjnej radna Monika 

Borowska i Andrzej Sikorski. Grzegorzew dnia 27 października 2023 roku. Dziękuję 

bardzo. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję panie Przewodniczący, dziękuję całej komisji skrutacyjnej za 

wykonaną pracę. 

Szanowni Państwo na podstawie wyników przeprowadzonego tajnego głosowania 

stwierdzam, iż Rada Gminy Grzegorzew podjęła uchwałę nr 59/383/2023 

następującej treści. 

Uchwała nr 59/383/2023 Rady Gminy Grzegorzew z dnia 27 października 2023 roku 

w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kole. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 czerwca 1990 roku o samorządzie 

gminnym Dz.U. Z 2023 roku, poz 40, z pózn. Zm. oraz art. 160 §. 1 ustawy z dnia 

27 lipca 2001 roku prawo o ustroju sądów powszechnych, rada Gminy Grzegorzew 
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uchwala, co następuje. 

Stwierdza się, że w wyniku tajnego głosowania ławnikami do Sądu Rejonowego w 

Kole na kadencję 2024-2027 zostali wybrani pan Wiktor Bloch, pan Grzegorz Fila. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz 

Sosnowski. Bardzo dziękuje i gratuluje wyboru, szanowni Państwo, życzę, aby praca 

ławnika sądowego dawała wam satysfakcję i zadowolenia z wykonywanych tam 

obowiązków. Jeszcze raz serdecznie gratulujemy.  

Państwo Radni, przechodzimy do kolejnego punktu pkt 8. 

Przepisy prawa oświatowego nakładają na wójtów, burmistrzów, prezydentów miast i 

starostów obowiązek przedstawienia organowi stanowiącemu jednostki samorządu 

terytorialnego, a więc radą miast i gmin informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych za poprzedni rok szkolny. Informacja ta przedkładana jest w terminie do 

końca miesiąca października. Wójt gminy Grzegorzew, pani Bożena Dominiak 

wywiązała się z tego obowiązku przedkładając informację o realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2022-2023. Informacja ta została Państwu Radnym 

przesłana w materiałach na dzisiejszą sesję. Uprzejmie proszę o zabranie głosu pana 

Wiktora Blocha, kierownika zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół w 

Grzegorzewie i przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań oświatowych za 

miniony rok szkolny, bardzo proszę.  

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego 
Szkół)  

Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Pani Wójt, drodzy uczestnicy sesji, Szanowni 

mieszkańcy gminy, chciałbym przedstawić państwu najważniejsze informacje o stanie 

realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 22, 23, w tym informacje o wynikach 

egzaminu ósmoklasistów. Generalnie raport składa się z 9 głównych punktów, 

wychowanie przedszkolne w gminie, szkoły podstawowe, awans zawodowy, 

emerytury, finansowanie szkół prowadzonych przez gminę, dotacje dla niepublicznych 

przedszkoli, w sumie przedszkoli, bo szkół już nie ma, pomoc materialna dla uczniów, 

dowóz uczniów do szkół, specjalna organizacja nauki i wyniki klas ósmych.  
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Teraz tak pokrótce powiem odnośnie naszych szkół w gminie Grzegorzew w roku 

szkolnym 22, 23 gmina była organem prowadzącym dla zespołu Szkolno 

przedszkolnego, w skład którego wchodzi Szkoła Podstawowa oraz przedszkole 

gminne.  

Szkoła podstawowa imienia Adama Mickiewicza w Barłogach, a także szkoła 

podstawowa jana Pawła II w Bylicach Kolonii. Działalność edukacyjną na terenie 

gminy prowadziło również w roku szkolnym jedna placówka niepubliczna, mianowicie 

niepubliczne przedszkole Miś Uszatek w Borysławicach Kościelnych, prowadzona przez 

osobę fizyczną. 

Odnośnie wychowania przedszkolnego. Wychowanie przedszkolnym w roku szkolnym 

22-23 objęte były dzieci w wieku od 3 do 6 lat w minionym roku szkolnym dla 

wszystkich dzieci zamieszkałych na terenie gminy, których rodzice złożyli wnioski o 

przyjęcie do przedszkola, były zapewnione miejsca. Mamy jedno przedszkole 

samorządowe z trzema oddziałami w Grzegorzewie, jedno przedszkole niepubliczne 

Miś Uszatek dotowane przez gminę, 5 oddziałów przedszkolnych przy publicznych 

szkołach podstawowych, 2 w Barłogach, 2 w Bylicach i jedno w Grzegorzewie. Łącznie 

do wyżej wymienionych placówek uczęszczało 185 dzieci w 9 oddziałach.  

Teraz odnośnie, pokrótce odnośnie przychodów. Dotacja wojewody dla gminy w 22 

roku wyniosła 218 375. 5 oddziałów przedszkolnych przy szkołach publicznych i 3 

przy szkołach kosztowały w 22 roku gminę 1 186 573 zł. Na 1 oddział przy szkole 

niepublicznej w 22 roku, chodzi tutaj o 8 miesięcy od stycznia do sierpnia gmina 

przeznaczyła 78 144 zł. 

Teraz tak, odnośnie szkół podstawowych. Zgodnie z danymi SIO na dzień 30 września 

2022 roku we wszystkich szkołach na terenie gminy obowiązek szkolny realizowało 

390 uczniów, w tym w zespole Szkolno przedszkolnym 217 w 15 klasach, w Szkole 

podstawowej imienia Adama Mickiewicza w Barłogach 105 uczniów w 8 klasach i w 

szkole podstawowej imienia Jana Pawła II w Bylicach Kolonii uczyło się 76 uczniów w 

8 klasach.  

Teraz odnośnie przychodów, subwencja oświatowa w 22 roku wyniosła 5 859 026, co 
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razem z dotacją od wojewody na wychowanie przedszkolne daje 6 077 396. Do tego 

należy doliczyć jeszcze 9247 odszkodowanie na ubezpieczenia, od ubezpieczyciela z 

tytułu skutku zdarzenia losowego chodzi tutaj to o ubezpieczenie, które dostaliśmy od 

w związku zerwanym dachem na szkole znaczy na sali w szkole w Barłogach, 

ponieważ to było ubezpieczenie i z tego ubezpieczenia dostaliśmy kwotę prawie 10 

000.  

32000 dotacji podręcznikowej, 64 000 z projektu MEN laboratoria przyszłości 

zrealizowane w 2022 roku, 80 000 dotacji na realizację z rządowego programu posiłek 

w szkole i w domu chodzi o stołówkę, remont stołówki w Grzegorzewie.  

456 105, środki z EFS na realizację projektu unijnego edukacja szansą na lepsze 

jutro, a także 500 000 zł termomodernizacja budynku szkoły imienia Jana Pawła II w 

Bylicach Kolonii.  

Łącznie razem przychody, dochody, przychody w sumie na oświatę w 22 roku 

wyniosły 7 285 664 zł. Teraz dla porównania 3 szkoły plus działalność szkoły w 

Borysławicach 8 miesięcy od stycznia do sierpnia kosztowały gminę 9 140 651 zł. Do 

tego należy dodać jeszcze dowóz dzieci przy Zeas i przy Urzędzie Gminy, 

funkcjonowanie Zeasu, stołówek szkolnych i przedszkolnej, pozostałą działalność, 

pomoc materialną dla uczniów, zapewnienie uczniom prawa do bezpłatnego dostępu 

do podręczników, a także materiałów edukacyjnych w kwocie 2 124 029 zł co razem 

dało łączną, łączny wydatek 11 264 680 zł. 

Czyli dochody 7 285, wydatki ponad 11 w sumie.  

W 2022, 2023 realizowane były to również liczne projekty ze środków zewnętrznych, 

mianowicie laboratoria przyszłości, to był taki dwuroczny projekt, ale generalnie w 22 

roku było 64 400 zł, otrzymały 3 szkoły, łącznie na tę kwotę, w zamian za to od 

września 2022 wyposażenia każdej ze szkół znalazły się m.in. sprzęt, drukarki 3D, 

mikro kontrolery z sensorami, a także sprzęt audiowizualny służący do przygotowania 

nagrań do nauki na zajęciach szkolnych. Kolejnym takim dużym projektem był ten 

projekt edukacja szansą na lepsze jutro. Łącznie tutaj trzeba wziąć pod uwagę 2 lata 

2022 i 2023, łączny budżet 787 469 04, to na dwa lata, ponieważ był jeszcze w 2021 
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roku realizowany, to łącznie ten projekt 893 223 zł. 

A w latach właśnie 2022 i 2023 na 787 469 zostały zrealizowane różne zajęcia, m.in. 

od września do czerwca, od września 2022 do czerwca 2023, łącznie 4565 godzin 

zajęć dodatkowych w ramach 4 zadań i łączna kwota brutto wypłaconych 

wynagrodzenia w formie godzin ponadwymiarowych nauczycielom 277 677 21 zł.  

90 000 zł przedsięwzięcie pod nazwą poznaj Polskę druga edycja jesień 2022  

90 000 dofinansowania przy łącznym wydatku 134 890 zorganizowano w 

Grzegorzewie 6 wycieczek, w Barłogach 4, w Bylicach, 2 łącznie 12 wycieczek, przy 

dofinansowaniu 90 134 łącznego wydatku.  

Ten pozostała część to był wkład własny rodziców, który musieli ponieść dopłacając 

do do poszczególnej właśnie wycieczki, a także taki dość świeży projekt 124 427 w 

ramach WRPO cyfrowa szkoła Wielkopolska, realizowany przez ośrodek udoskonalania 

nauczycieli, gmina pozyskała 45 notebooków, czyli laptopów po 15 dla każdego z 

ucznia, po 15 dla każdego ucznia z każdej szkoły, czyli w sumie na 3 szkoły po 15 

razem 45 notebooków. 

W ramach roku 2022 2023 wypłacone zostały stypendia, było to jednorazowe 

świadczenie w wysokości 150 zł dla 136 uczniów zostały wypłacone. I teraz pokrótce 

wydatki inwestycyjne 2022, 2023 w zespole Szkolno przedszkolnym 22 rok, bo tutaj 

chodzi o rok kalendarzowy 22, 786 193 zł przeznaczono na pierwszy etap 

modernizacji budynku, czyli taką analizę, wstępną dotyczącą projektu, przygotowań i 

koncepcji modernizacji budynku, nadzór inwestorski, pełnienie nadzoru 

inwestorskiego.  

W Barłogach łączna kwota wydana na inwestycje 89 670. Kwotę przeznaczono na 

modernizację sali, montaż akustycznej okładziny ściennej, naprawę instalacji 

oświetleniowej w sali gimnastycznej, naprawę dachu na budynku szkoły, a także w 

sumie najważniejsza inwestycja, w sumie tak naprawdę składająca się z 2 etapów 

szkoła w Bylicach pierwszy, drugi etap, pierwszy zrealizowany 2022, drugi 2023 na 

łączną kwotę 1 416 201 zł, pierwszy etap do końca 2022 roku, wymiana dachu 
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913 081, łączny koszt tej inwestycji w 2023 roku, drugi tak jakby etap związany z 

termomodernizacją budynku, w tym malowaniem elewacji na 503 120 zł. 

Teraz odnośnie etatów w 2022 i 2023 roku mieliśmy 77,5 etatu nauczycielskiego 

przeliczeniowego, w roku szkolnym 2022 i 2023 skutek finansowy z 1 września awans 

zawodowy na nauczyciela mianowanego uzyskało 7 nauczycieli, w tym 3 ze szkoły w 

Barłogach i 4 nauczycieli ze szkoły w Bylicach. Jeden nauczyciel dyplomowany zespół 

Szkolno przedszkolny w Grzegorzewie. Z uprawnień emerytalnych skorzystało 5 

nauczycieli, 3 w Barłogach, 2 w Grzegorzewie. 

Specjalne organizacja nauki. W roku szkolnym 2022, 2023 do uczniów 

uczęszczających do szkół ogólnodostępnych posiadających orzeczenie o potrzebie 

kształcenia specjalnego, było to skierowane i teraz tak w szkole w Barłogach mieliśmy 

6 takich uczniów, w szkole w Bylicach 11 w Grzegorzewie 1 takiego ucznia, więc 

razem 18 uczniów. Dla każdego ucznia z orzeczenia o potrzebie kształcenia 

specjalnego uczęszczającego do szkoły prowadzonej przez gminę, zgodnie z 

zaleceniami poradni zorganizowane były zajęcia dodatkowe na łączną kwotę 

subwencji, czyli w sumie niecałe 6 000 000, 688 383 zł przypadało na zajęcia 

związane z realizacją właśnie specjalnej organizacji, specjalnej organizacji nauki.  

Teraz odnośnie wyników klas ósmych, język Polski może przedstawię przedmiotami 

język Polski, szkoła w Grzegorzewie były dwie klasy a i b, a 67%, 8b 67.  

W Barłogach 67, w Bylicach 57 przy średniej krajowej 66%.  

Matematyka Grzegorzew 8a 40%, 8b 49.  

W Barłogach, 52 w Bylicach, 41 przy średni krajowej 53%, i język angielski klasa 8a 

53%, 8b 71 to w Grzegorzewie, w Barłogach 62, w Bylicach 52, przy średniej 

krajowej 66%. 

W roku sprawozdawczym doposażono placówki w liczne pomoce dydaktyczne, 

interaktywne monitory, laptopy z różnych programów pomocowych. Szkoły posiadają 

bogatą bazę pomocy dydaktycznych. Oświata zawsze zajmowała ważne miejsce 

zarówno w bieżącej pracy władz gminy, jak i wydatkach budżetowych. W związku z 
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ciągłymi zmianami programowymi wiele zadań jest na obowiązujących zasad 

funkcjonowania oświaty w odniesieniu do nowych standardów oświatowych. Zebrane 

informacje dają nam obraz stanu oświaty w gminie w zakresie organizacji kadry 

pedagogicznej, także informacje o wynikach osiąganych przez uczniów w egzaminach 

oraz wynikach ewaluacji i kontroli sprawowanej przez Wielkopolskiego kuratora 

oświaty.  

Chciałbym także jeszcze podziękować wysokiej radzie, Pani Wójt to, że w poprzedniej, 

w sumie też dotyczy tego roku szkolnego, w poprzedniej sesji na 26 września zostały 

zabezpieczone środki finansowe w kwocie 550 000 zł na wynagrodzenia nauczycieli, 

pracowników administracji, obsługi do końca 2023 myślę, że to nam spokojnie, że tak 

powiem zapewni do końca tego roku kalendarzowego funkcjonowanie, także 

wynagrodzenia mamy zapewnione środki. 

Także dziękuję państwu za uwagę i proszę o przyjęcie przedstawionej przeze mnie 

informacji za rok szkolny 2022, 2023. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, panie kierowniku. 

Szanowni Państwo, otwieram dyskusję nad przedstawioną przez pana kierownika 

informacją bardzo proszę, czy są pytania? 

Jeżeli nie ma pytań, bardzo dziękuję, panie kierowniku, przystępujemy do głosowania, 

bardzo proszę Państwa Radnych o dokonanie aktu głosowania w tym temacie. 

Bardzo dziękuję Państwu Radnym. 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że informacja o stanie 

realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022, 2023, w tym o wynikach egzaminu 

ósmoklasisty, została przez Radę Gminy przyjęta 13 głosami za. Uprzejmie dziękuję.  

Państwo radni, Szanowni Państwo, realizując porządek obrad przedstawię w tym 

momencie informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2022 rok.  

Realizując przepisy art. 24 h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
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gminnym, nakładającego na podmiot dokonujący analizy oświadczeń majątkowych, a 

więc i na przewodniczącego rady, obowiązek przedstawienia Radzie Gminy informacji 

o osobach i terminach złożenia oświadczeń majątkowych stwierdzonych w 

oświadczeniach, nieprawidłowościach i działania podjętych w celu ich usunięcia. 

Uprzejmie informuję, co następuje. Wszyscy radni Rady Gminy Grzegorzew, to jest 

radna pani Monika Borowska, radny pan Sławomir Czapowski, radny, pan Janusz 

Dorabiała, radny pan Krzysztof Durkiewicz, radny pan Karol Dzierbicki, radna pani 

Izabela Kacperska, radny pan Rafał Kotkowski, radny pan Marek Lewandowski, radny 

pan Łukasz Łuczyński, radny pan Zbigniew Molicki, radna pani Anna Perkowicz, radny 

pan Janusz Sanigórski, radny pan Andrzej Sikorski, radny pan Michał Sucina, 

oświadczenia majątkowe wg stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku złożyli w terminie. 

Termin ten upływał 30 kwietnia 2023 roku. Wszyscy radni gminy Grzegorzew 

oświadczenia majątkowe złożyli w 2 egzemplarzach wraz z kopiami zeznań o 

wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2022, oczywiście w przypadku 

radnych składających zeznania roczne. 

Realizując obowiązek nałożony w art. 24 h ustęp 6 u.s.g. po 1 egzemplarzu złożonych 

przez Państwa Radnych oświadczeń majątkowych przekazałem do urzędu skarbowego 

w Kole. Zgodnie z przepisami u.s.g. swoje oświadczenie majątkowe za 2022 rok, co 

dotyczy również Pani Wójt gminy, złożyliśmy wojewodzie Wielkopolskiemu, 

dochowując oczywiście obowiązującego terminu.  

Podmioty dokonujące analizy złożonych oświadczeń majątkowych to jest pan 

wojewoda Wielkopolski oraz naczelnik urzędu skarbowego w Kole złożyły na adres 

Rady Gminy wymagane art. 24 H ust. 12 u.s.g. informację i tak wojewoda 

Wielkopolski pismem z dnia 2 października 2023 roku złożył sprawozdanie dotyczące 

oświadczeń majątkowych złożonych przeze mnie oraz panią wójt gminy.  

Służby prawne pana wojewody wykazał wskazały na jedną nieprawidłowość 

stwierdzoną w moim oświadczeniu majątkowym i działania podjęte w celu jej 

usunięcia. Uprzejmie informuję, że wyjaśnienie w zakresie stwierdzonego uchybienia 

zostało złożone na piśmie. Jeżeli chodzi o analizę oświadczeń majątkowych 
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dokonywaną przez urząd skarbowy na dziś ona nie wpłynęła. Przedstawię ją państwu 

w najbliższej sesji. Dziękuję Państwu Radnym za terminowe złożenie oświadczeń 

majątkowych wskazuję na staranność wypełniania oświadczeń majątkowych, celem 

uniknięcia nieprawidłowości i braków. 

Szanowni Państwo, pkt 10 sesji przewiduje projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do budżetu gminy na 2023 rok, w projekt uchwały w powyższej sprawie 

zostaliście, Państwo radni zaopatrzeni. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały, w 

pierwszej kolejności uprzejmie proszę o zabranie głosu panią skarbnik gminy Renatę 

dopierałem i omówienie proponowanych do wprowadzenia zmian do tegorocznej 

uchwały budżetowej, bardzo proszę. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Państwo Radni, Pani Wójt, Szanowni Państwo w proponowanej uchwale zostaną 

zwiększone o dotacje dochody ogółem o kwotę 95 481 43, przesłanej przez do 

państwa radnym uchwale dodatkowo jeszcze zostały wprowadzone dotacja na wypłaty 

dla mężów zaufania, dotacja z funduszu pomocy pokrzywdzonym oraz pomocy 

postpenitencjarnej.  

Dochody bieżące, zostaną zwiększone o kwotę 95 481 i 43 gr, o tę samą kwotę 

zostaną zwiększone wydatki ogółem oraz wydatki bieżące. Dochody bieżące zostaną 

zwiększone, o dotacje na sprawy obywatelskie w kwocie, to są zadania zlecone w 

kwocie 7517. Tak jak wcześniej wspomniałam, na wypłatę dla mężów zaufania 5 520 i 

z funduszu pomocy pokrzywdzonym i pomocy postpenitencjarnej z funduszu 

sprawiedliwości 20 000. Także zostaną wprowadzone środki na podręczniki i materiały 

ćwiczeniowe w kwocie 851,53 zł na dodatki dla pracowników socjalnych 10 080 zł, na 

środki z funduszu pomocy w kwocie 16 112 zł, karta dużej rodziny 300 zł i 

zmniejszone zostaną środki na szatnie na medal, ponieważ dofinansowanie wyniesie o 

10 zł mniej a było wcześniej zaplanowane 25 000. 

Po stronie dochodów i wydatków dotacje zostaną w ten sam sposób rozdysponowane. 

Dodatkowo zostaną zwiększone środki na plany zagospodarowania przestrzennego, 



Strona 53 z 69 
 

jak również przesunięcia między paragrafami w zespole Ekonomiczno 

administracyjnym szkół, na prośbę pana kierownika Zeas, także w oświacie zostaną 

wprowadzone środki już, tak jak wcześniej wspomniałam, na podręczniki i materiały 

ćwiczeniowe oraz zostaną przesunięcia między paragrafami.  

W ośrodkach pomocy społecznej, środki zostaną wprowadzone na dodatki dla 

pracowników socjalnych i także przesunięcia między paragrafami.  

W pozostałej działalności, przesunięcia między paragrafami, w pozostałych zadaniach 

z zakresu polityki społecznej zostaną wprowadzone środki z funduszu pomocy na 

jednorazowe świadczenia pieniężne 300 i obsługę zadania, to będzie kwota 1224 oraz 

zapewnienie zakwaterowania i całodziennego wyżywienia w kwocie 14 840 i na 

obsługę 48 zł. Zostaną prowadzone środki na kartę dużej rodziny w kwocie 300 zł, 

wspieranie rodziny, tam będą przesunięcia między paragrafami i zostaną zmniejszone 

usługi remontowe w sporcie, tam, gdzie mamy zadanie szatnia na medal w Barłogach. 

Państwo Radni zmiany dotyczą załącznika nr 1 dochody budżetu, załącznika nr 2 

wydatki budżetu i załącznika nr 3 zadania zlecone i wydatki z nich pokrywamy. 

Szanowni Państwo Radni, bardzo proszę o przyjęcie uchwały przeze mnie 

przedstawionej. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Czy macie Państwo radni pytania? Bardzo proszę.  

Jeżeli nie ma, przystępujemy do głosowania. Bardzo proszę Państwa Radnych o 

dokonanie aktu głosowania. 

Bardzo dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada 

Gminy Grzegorzew 13 głosami za podjęła uchwałę nr 59 /384/2023 tym samym 

wprowadziła zmiany do uchwały budżetowej na rok 2023. Dziękuję bardzo.  

Szanowni Państwo, przechodzimy do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającej 

wieloletnią prognozę finansową gminy Grzegorzew na lata 2023-2034. W projekt 

uchwały zostaliście, Państwo Radni zaopatrzeni także i w tym przypadku uprzejmie 

proszę o zabranie głosu panią Renatę Dopierałę skarbnika gminy i przedstawienie 
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projektu uchwały. Bardzo proszę. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Panowie Przewodniczący, Państwo Radni, Pani Wójt, Szanowni Państwo, podstawą do 

wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej jest uaktualnienie danych 

wprowadzonych zmianami do budżetu na rok 2023. To jest zmianą w dochodach i 

wydatkach po stronie dochodów, jak również po stronie wydatków w dochodach 

bieżących, w dochodach z tytułu dotacji, środków przeznaczonych na cele bieżące, w 

wydatkach, w wydatkach bieżących środki zostaną zwiększone o kwotę 95 481 43 gr i 

zostaną zwiększone wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane. I tutaj jest 

związane ta zmiana dotyczy spraw obywatelskich, jak również planów 

zagospodarowania przestrzennego. Szanowni Państwo Radni proszę o przyjęcie zmian 

w wieloletniej prognozie finansowej. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, pani skarbnik. 

Bardzo proszę, otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

Czy macie państwo pytania w tym temacie? 

Jeżeli nie ma, poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Uprzejmie proszę państwa o 

głosowanie w tym temacie. Bardzo dziękuję. 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 59/385/2023 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową gminy Grzegorzew na lata 2023-2024 

została przez Radę Gminy Grzegorzew podjęta 13 głosami za. 

Państwo Radni Szanowni Państwo pkt 12 porządku obrad dzisiejszej sesji dotyczy 

wyrażenia przez Radę Gminy opinii w sprawie zaopiniowania cennika na 2024 rok za 

odzysk i unieszkodliwianie odpadów grupy 20, odpady komunalne, łącznie z frakcjami 

gromadzonymi selektywnie. 

Do wykonania powyższej czynności Rada Gminy zobligowana jest umową 

wykonawczą, jaką w grudniu 2011 roku gmina Grzegorzew zawarła z miejskim 
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zakładem gospodarki odpadami komunalnymi w Koninie. Propozycję cennika opłat za 

2024 rok, przedłożoną przez prezesa zarządu Miejskiego zakładu gospodarki 

odpadami komunalnymi w Koninie zostaliście, Państwo radni zaopatrzeni. Szeroko na 

te tematy dyskutowaliśmy na ostatnio odbytym posiedzeniu komisji stałych rady. 

W porównaniu do bieżącego 2023 roku, proponowany na 2024 rok cennik zakłada 

wzrost ceny za zagospodarowanie odpadów ulegających biodegradacji to jest 

bioodpadów o 26,83%, to jest z kwoty 207,36 zł do kwoty 262 zł 99 gr za 1 tonę oraz 

wzrost ceny za zagospodarowanie popiołu o 16,67%, to jest z kwoty 162 zł do kwoty 

189 zł brutto za 1 tonę. 

W związku z tym, że cena opłat we wskazanych frakcjach odpadów wzrasta, państwo 

Radni wypracowali propozycję negatywnego zaopiniowania cennika na 2024 rok i z 

taką właśnie propozycją wyrażenia negatywnej opinii na dzisiejszej sesji 

występujemy. Otwieram dyskusję, bardzo proszę, czy są pytania?  

Nie widzę zatem, proszę Państwa Radnych o oddanie głosu. 

Bardzo dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że cennik 

na 2024 rok za odzysk i unieszkodliwianie odpadów z grupy 20 odpady komunalne, 

łącznie z trakcjami gromadzonymi selektywnie, został przez Radę Gminy Grzegorzew 

zaopiniowany negatywnie. Bardzo dziękuję Państwu Radnym.  

Pkt 13 sesji dotyczy udzielania przez panią wójt gminy odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania wniesione przez Państwa Radnych. Bardzo proszę, Pani Wójt oddaję głos. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni odpowiadając na 

interpelacje Państwa Radnych, spróbuję odpowiedzieć to, co udało mi się ustalić w 

trakcie sesji. Interpelacja pierwsza pani radnej Izabeli Kacperskiej dotyczyła stanu 

drogi w miejscowości Ladorudzek, która prowadzi w kierunku gminy Dąbie. Wysoka 

Rado, pani radna jest to niewielki odcinek.Myśmy tam trochę równiarką naprawiali, 

ale nie spotkało się to z dobrym odbiorem. Ten, ta osoba, ten pan, przykro mi, że 

odwiedził w domu, kiedy pani radnej nie było, a dzisiaj była pani żona, tego pana 
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rozmawialiśmy na temat tej drogi, także wysoka Rado, no tam by trzeba było 

przywieźć takiego materiału, jaki np. żądają mieszkańcy ulicy Wiatracznej, o czym 

pani radna Monika też mówi. 

Będziemy się starać, żeby ten materiał zabezpieczyć, ale w tym roku to będzie 

trudne. Z tego względu wysoka Rado, że porozpoczynaliśmy wiele remontów, których 

jeszcze nie skończyliśmy. Jeżeli mogłabym w tym miejscu, to chciałabym też 

powiedzieć tutaj pani radnej Monice, że byliśmy na wizji wczoraj tej drogi, jeśli chodzi 

o, bo pani wprawdzie dzisiaj pani interpelowała ostatnio podczas ostatniej sesji. 

Szanowni Państwo Radni drogi osiedlowe wyglądają różnie. Ten odcinek teraz mówię 

o ulicy Wiatracznej może to, co powiem, jak mieszkańcy będą słuchać, to ich nie 

zadowoli, ale wczoraj z radnym Suciną byliśmy tam na miejscu, przejechaliśmy cały 

odcinek drogi i nie ma czegoś takiego wysoka Rado, szanowni Państwo, jak wyrobione 

powiedzmy koleiny, droga jest równa, bo myśmy tam już sporo materiału nawieźli.  

Natomiast na pewno nie spełnia oczekiwań mieszkańców, bo chcieliby, żeby ta droga 

była, no powiedzmy o nawierzchni asfaltowej. Na tę chwilę, na początku tej drogi 

trzeba będzie dowieźć troszeczkę materiału, bo tam jest chyba ta glina, która została i 

ona się tam i to utrudnia mieszkańcom. Teraz wracam do pytania pani radnej z 

wcześniejszej sesji, a wracając do pytania pani Izabeli no, myślę, że dobrze byłoby, 

gdyby pani radna tam zobaczyła. Ja osobiście, będąc tam, ta droga jest uczęszczana z 

mieszkańców gminy Dąbie z Ladorudza. 

Ale Drodzy Państwo, to jest droga o nawierzchni piaszczystej i trudno jest cokolwiek 

dzisiaj deklarować, bo droga jest, no droga jest dobra, jak to drogi o nawierzchni 

piaszczystej. 

Pan Radny Janusz Dorabiała z przyczyn osobistych musiał opuścić sesję, ale nie 

zdążyłam zapytać, bo droga do kierunku tego nazwiska, o którym Pan Radny mówił, 

była już w tym roku naprawiana.  

Myślę, że chodzi o inny odcinek drogi, który też wymaga naprawienia i też tam 

naprawialiśmy, tylko trochę, to są kolejne odcinek w Borysławicach Kościelnych. W tej 
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sprawie była też, było pismo i były mailowe prośby, łącznie z załączonymi zdjęciami. 

No tak, to jest drogi o nawierzchni takiej piaszczystej, one się po prostu niszczą na 

bieżąco. W ciągu roku kilka razy należałoby je naprawiać. Z tego względu, że sprzęt, 

jakim się poruszają mieszkańcy, jest już inny i do czasu, kiedy nie wybudujemy 

asfaltów na tych odcinkach, do tego czasu zawsze będzie trzeba planować ich 

naprawę. 

Ale proszę nam wierzyć, że naprawdę te drogi staramy się na bieżąco. 

Dobry byłoby destrukt i zdecydowanie by to poprawiło jakość dojazdu do tych posesji. 

Natomiast, jak państwo wiedzą, w tym roku nie udało się nic w tej kwestii 

zorganizować. 

Kolejna interpelacja to była interpelacja Pana Radnego Łukasza Łuczyńskiego, były 

właściwie 3 pytania i tak bezpieczeństwo, transparentność i inne jeszcze pytania i 

teraz ta interpelacja dotycząca ustąp pierwszeństwa przejazdu, jadąc z drogi z Bylic. 

Mówiąc bardziej obrazowo od Byliczek. Rzeczywiście, to od roku trwa ta interpelacja i 

ta procedura. Myśmy wystąpili do powiatowego zarządu dróg o to, aby ustawić znak 

ustępujący pierwszeństwa przejazdu, ale ten znak, żeby miał sens, on powinien być w 

pasie drogowym drogi Powiatowej.  

Komisja, która się zebrała w tym miejscu, nie wyraziła nam zgody na umieszczenie 

tego znaku, bo tam jest ustąp pierwszeństwa przejazdu, to znak jest, tylko chodziło 

Panu Radnemu o znak stop. 

Stwierdzono, że znak ustąp pierwszeństwa przejazdów w wystarczający sposób 

zabezpiecza. Będziemy prosić jeszcze raz o to, aby tam postawić znak stop, jeżeli go 

postawimy poza pasem drogowym, to możemy to zrobić, bo wtedy nie będziemy 

występować do zarządcy drogi wyższej kategorii, jakim jest powiatowy zarząd dróg. 

To jeżeli Pan Radny na to wyrazi zgodę, to taki znak stop możemy szybciutko 

zamontować. Okej, dobrze. Dziękuję bardzo.  

Sprawa dowozu dzieci. Rzeczywiście kolejny raz pan o tym mówi i tutaj w trakcie, w 

trakcie przerwy, udało nam się ustalić z panią kierownik świetlicy i z panem 
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kierownikiem Wiktorem, Panie Radny, jeżeliby pan znalazł czas, któregoś dnia rano, 

to pani kierownik świetlicy pojechałaby razem z panem Wiktorem i byśmy, byście 

państwo zobaczyli, bo kierowca zupełnie mówi coś innego.  

Kierowca twierdzi, że jest dobrze, że nauczyciele wychodzą, dzieci przeprowadzają, a 

w tym czasie żaden samochód nie jedzie, starają się tak, aby te dzieci bezpiecznie 

doprowadzić do szkoły, fakt przez jezdnie. Gdyby pan znalazł chwilę czasu, a jeżeli 

nie, to w poniedziałek tutaj pan kierownik Wiktor zadeklarował, że udadzą się z panią 

Leną, z panią, bardzo wam dziękuję i spójrzcie państwo na to, jak to wygląda, że 

rodzice są zaniepokojeni. 

I teraz tak trudniejszy temat, no wszystkie tematy są bardzo ważne, niektóre trudne, 

bardziej mi lub mniej poproszę o tą grafikę. Szanowni Państwo Radni, pojawiła się 

taka grafika, którą udostępniły gminy a jedna z naszych mieszkanek, która pisze o 

nas tu z radną panią, z radną, panią Izabelą, też w tej sprawie rozmawialiśmy, 

wiemy, o kogo chodzi, chodzi o drogę też w Ladorudzku i tam się pojawiła się ta 

grafika, która przedstawia oszczędne urzędy, no słusznie, zauważył tutaj Pan Radny 

Łuczyński, że no jesteśmy na tym, no niestety, niechlubnym, 11 miejscu, który w 

przeliczeniu na na pracowników wydaje najwięcej na administrację. Gmina Kłodawa 

np. 461 zł, a wydatki bieżące na administrację bez wydatków na zakup tam usług 

remontowych, a my wydajemy 909. 

Wysoka Rado szanowni Państwo, drodzy mieszkańcy, gmina Grzegorzew nie ma 

gospodarki Komunalnej i wszystkie wydatki, które ponoszone są na administracje, na 

pracowników administracji, łącznie z kierowcami Ochotniczych straży Pożarnych, są w 

tym paragrafie. Dlatego też jest tak zawyżony ten wydatek na administrację. Tutaj 

pani skarbnik w trakcie sesji próbowała mi wyliczyć.  

Może ja oddam głos pani skarbnik, bo raczej bardzo może wspólnie, bo chciałabym 

wysoka Rado szanowni Państwo, Drodzy Państwo, słuchający obrad sesji i tutaj 

słuszne spostrzeżenie Pana Radnego Łuczyńskiego i dziękuję za ten głos że te wydatki 

są racjonalne. Dziękuję, Panie Radny, bo tak pan powiedział i rzeczywiście 

posłuchamy, żeby pokazać ten tort, taki mówiąc kolokwialnie, wydatków na inne 
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sprawy, tak, z budżetu.  

Także pokażemy to też na Facebooku i pokażemy to też na stronie internetowej. A 

teraz, jeżeli byście państwo pozwolili, to oddałabym głos pani skarbnik, bo skrzętnie 

notowała, a ma charakter pisma drobny. 

Jak sama jest bardzo drobna, pani Renato, proszę tak króciutko odpowiedzieć no w 

tym dziale, gdzie jeżeli sprawozdania są przekazywane, to rzeczywiście patrząc na ten 

dział, wydatki na administracje są wysokie, ale patrząc, wchodząc szczegółowo, bo 

gdy wystarczyłoby odjąć np. halę sportową czy kierowców, czy inne wydatki, o 

których za chwilę pani skarbnik powie, na pewno te wydatki będą zupełnie inne. To 

jeżeli można, Panie Przewodniczący, to poprosiłabym panią Renatkę. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Panowie przewodniczący, Państwo Radni, Pani Wójt, szanowni Państwo, w dziale 

administracja mieszczą się zadania zlecone, tam są urzędy wojewódzkie, sprawy 

obywatelskie, ewidencja ludności, tu dostajemy dotacje i ta dotacja wynosiła 78 508 i 

62 gr. Również w tym dziale mieszczą się rady gmin i tutaj wydatki wynosiły ogółem 

162 909 92 gr. Na diety, zakupy i usługi, w tym transmisje obrad, aktualizacji 

oprogramowania, szkolenia. 

Jeżeli chodzi o Urząd Gminy, to ta kwota jest najwyższa tak 4 323 954, 38. To jest 

łącznie z wydatkami majątkowymi wydatki majątkowe to 397 33 zł 21 gr, natomiast 

bieżące 3 926 921 i 17. 

Zostały wykorzystane na BHP, pracowników, wynagrodzenia. W wynagrodzeniach 

oczywiście mieszczą się wynagrodzenia wszystkich pracowników urzędu, kierowców, 

obsługę pracowników fizycznych, pracowników umysłowych, pracowników hali 

również. W wydatkach tych mieściły się nagrody jubileuszowe odprawy, ekwiwalenty i 

nagrody w łącznej kwocie 222 999 i 24 gr. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Mogę wejść w słowo pani skarbnik? Rok 2000 miniony był czasem, kiedy było dużo 
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odpraw u nas, tak, dlatego też no wspólnota, bo to jest tutaj jest czasopismo 

samorządowe, wspólnota. Na podstawie sprawozdań dokonuje takiej analizy no i 

rzeczywiście, no jeżeli np. odprawy były emerytalne, to one skutkowały na wysokość 

tych wydatków nie. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Składki ZUS, składki na fundusz pracy, dodatkowe wynagrodzenie, składki na PFRON, 

umowy zlecenia. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

A to wszystkie, przepraszam pani skarbnik, to wszystkie gminy mają także, myślę, że 

trzeba skończyć. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Rozumiem. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

No jesteśmy o najwyższym wydatku, tak jak mówimy, ale nie mamy gospodarki 

komunalnej, więc wszystkie wydatki związane z tym wchodzą w ten paragraf i to 

wszystko, bo to, co pani skarbnik powiedziała, że są wydatki związane z radą, czy no 

to wszystkie gminy mają też radnych, to chyba w tym samym paragrafie.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

To jest prosty wniosek, że musimy powołać komunalkę i to będzie w tym przypadku 

bardziej korzystne.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

To znaczy czy powołać komunalkę? Oczywiście, można to rozważać, natomiast chcę 

powiedzieć przytomnie, że tu są te wydatki, które zawyżają nasze wydatki 

administracyjne. No i wysokie odprawy, tak.  
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Nie w każdym roku zbiega się, że mamy nagrody jubileuszowe i odprawy, odprawy 

emerytalne, to były setki, łącznie, płacenie za urlopy. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Sołtysów, tak samo. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

To też inne gminy mają, nie mówmy o tym Renatko.  

Także, no tutaj jesteśmy na tym miejscu i tak jak tutaj radny pan Łukasz Łuczyński 

powiedział no dobrze byłoby, żeby to opublikować. Oby ta transparentność była 

widoczna wśród mieszkańców, bo mieszkańcy mają takie prawo drodzy Państwo, 

wydajemy publiczne pieniądze, więc jesteśmy zobowiązani do takich rzeczy. 

Przepraszam. 

Trudno, tak, właśnie i to by były wszystkie interpelacje zgłoszone przez Państwa 

Radnych. Bardzo dziękuję. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję pani wójt. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Również.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Otwieram realizację pkt 14. Wolne wnioski i głosy. Jeżeli ktoś z państwa pragnie 

zabrać głos, bardzo proszę, Pan Radny Andrzej Sikorski. 

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Ja bym tutaj chciał zabrać jeden głos, aby przystanki autobusowe w naszej gminie i 

tak poprosiłbym przed zimą są przystanki, one czemuś służą. Niech one służą temu, 

żeby chronić ludzi, którzy oczekują na autobusy szkolne, bo nie wszystkie są 
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kompletne. Nie wszystkie mają szyby, nie wszystkie mają, no nie wszystkie spełniają 

oczekiwania, bo chcielibyśmy stać pod tym, na tych przystankach, żeby nas wiatr lub 

śnieg, lub deszcz na nas nie padał, więc prosiłbym o takie przejrzenie, czy te 

przystanki wszystkie są kompletne, bo wiem, że u mnie w Borysławicach Zamkowych 

nie ma bodajże szyb. Więc jeżeli była taka możliwość, to niech one służą temu, po co 

zostały postawione. Żeby jednak, jak będzie wiatr czy deszcz, nie moknąć.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Słusznie.  

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

A są i też są taką wizytówką.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Ktoś te szyby wybił. 

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Ktoś szyby wybił. Na pewno tak. Jeżeli są, niech wyglądają ładnie, schludnie, to też 

taka nasza, troszeczkę wizytówka naszej gminy, naszych miejscowości. Dziękuję. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dziękuję bardzo. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę. Pan Marek Lewandowski. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Ja jeszcze mam taki wniosek, prosiłbym bardzo, jeżeli są możliwe, aby projekt 

budżetu na 2024 rok radni otrzymali w wersji papierowej. Dziękuję. 
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Ja mam pytanie, czy wszyscy radni życzą sobie w wersji papierowej? Wniosek pana 

wiceprzewodniczącego rady dotyczył abyście państwo otrzymali budżet, projekt w 

wersji papierowej. 

Oczywiście, pan wiceprzewodniczący taki otrzyma, ale czy wszyscy Państwo Radni tak 

chcecie? Okej, dziękujemy bardzo. 

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Ja tylko chciałbym się przypomnieć o finalizacji drogi w Barłogach, odnośnie 

Brzozowej.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tak pamiętamy, Panie Radny, mam nadzieję, że ta pani, która jeszcze nie złożyła 

wniosku zgodnie z obietnicą, przyjedzie na ten, na ten czas wszystkich świętych i 

stawi się w kancelarii notarialnej. 

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Dziękuję, bardzo. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, pan Radny Łukasz Łuczyński.  

Łukasz Łuczyński (Radny)  

Ja chciałem przypomnieć interpelacje o próg zwalniający bo nie otrzymałem 

odpowiedzi. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Przepraszam, bo mam zapisane. 
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Łukasz Łuczyński (Radny)  

W porządku i też chciałbym wspomnieć, że no nie wiemy, o jakich my standardach 

mówimy, ale na drogę nie może wysiąść dorosła osoba, a co innego dzieci. 

Człowiek nie jest słupem, samochód po nim przejedzie, to jest moje moje zdanie, a 

osoby, które pracują tak jak ja, jeżdżę autobusami itd. Jeżeli kogokolwiek by 

wysadziły na drodze, by były zwolnione, i tak jedna osoba poleciała. Dziękuję. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Rozumiem próg zwalniający, to przyjmujemy do realizacji. Abym bardzo prosiła, pani 

Wiktorze, proszę, powiedzieć kilka słów, bo pan sprawę wyjaśniał z panią kierownik. 

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego 

Szkół)  

To znaczy po rozmowie z panią kierownik, to wygląda w ten sposób, że autobus 

dojeżdżając praktycznie w tej chwili problem jest tego typu że jakby to powiedzieć, no 

troszeczkę, można tak to by w ten sposób nazwać, bo to jest niezależne tylko od nas, 

bo to też musi, że tak powiem, ta druga osoba wyrazić na to zgodę, ta druga osoba 

po prostu podaj informację, która, że tak powiem, no kieruje tym autobusem, także 

jest wszystko w porządku.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Mamy na myśli panie kierownik, umówmy otwartym tekstem kierowcę. 

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego 
Szkół)  

Tak, mamy na myśli kierowcę, on twierdzi, że jest wszystko okej, tak więc no na 

dzień dzisiejszy mogę tylko powiedzieć tyle, że możemy pojechać, możemy 

sprawdzić, możemy zobaczyć, możemy ewentualnie zobaczyć, czy te rozwiązania, 

które są i które są przedstawione przez tego pana w ten sposób, są skuteczne na tyle, 

że to faktycznie powoduje, że dzieci są bezpieczne. No bo te dzieci tak naprawdę są 
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wyprowadzane przez opiekuna, przejmowane przez opiekunów szkolnych, więc 

bezpieczeństwo jest zapewnione, ale no też nie jestem w stanie odpowiedzieć na w 

jakim stopniu na, ponieważ sam tego, że tak powiem, nie widziałem, ale też kierowca 

może tak powiem swoje swoje problemy, mamy swoje problem, więc tutaj kwestia 

porozumienia się i że tak powiem, wypracowanie jakiegoś wspólnego stanowiska co 

do tego problemu, tak naprawdę tutaj. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

No ale panie kierowniku, tutaj Państwo radni też zwracają uwagę, nie może tak być, 

żeby dziecko przechodziło przez jezdnie. 

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego 
Szkół)  

Prawdopodobnie jest w ten sposób. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

To jest kwestia dobrej woli tego człowieka, który powinien wjechać w bramę, wycofać 

i po prawej stronie zostawić dzieci i wtedy dzieci są odbierane. Ja nie rozumiem tego. 

Dobrej woli brak, a jest przestrzeń, można wjechać do szkoły.  

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego 
Szkół)  

Dlaczego też uważam że sam po prostu zobaczę to w poniedziałek, wtorek, myślę, że 

w poniedziałek sam po prostu zobaczę ten problem i no bo w tej chwili nie umiem na 

100% odpowiedzieć czy ten sposób, który to rozwiązanie, który jest zastosowane, 

jest skuteczne w 100%. 

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Tutaj o czym, o czym pani wójt wspominała. 

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego 
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Szkół)  

Jeżeli się okaże, że będzie coś nie tak, wtedy będziemy że tak powiem dalej działać 

żeby ten problem rozwiązać. 

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Często przejeżdżam droga w Bylicach. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni państwo proszę o spokój, wysłuchajmy najpierw jednej osoby.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Powiem tak że tutaj byśmy musieli ograniczyć część parkingu, żeby tam autobus w 

niektórych momentach zawrócił. Z tego względu, że auta stojące uniemożliwiają 

zawrócenie autobusu w bramie. Także tutaj to nie jest właśnie tak do końca jak tutaj 

kolega Łukasz mówi, że np. jak mówicie, nie wyrobi, autobus tam nie wyrobi, droga 

jest dość wąska i samochody parkujące przy bramie uniemożliwiają zawrócenie 

autobusu. 

Tak, praktycznie, by musiał być zakaz zatrzymywania się, na tym parkingu przy 

szkole i czy przykładowe zawracanie autobusu nie powodowałoby gorszego zagrożenia 

też. Tutaj to też trzeba wziąć pod uwagę. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

To rozumiem dobrze. Pan kierownik Wiktor i pani kierownik Lena podjadą tam 

porozmawiać z dyrektorem szkoły, też trzeba porozmawiać, no i tutaj wniosek Pana 

Radnego wziąć pod uwagę.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Tam są godziny, w których ja przyjeżdżając jest szczerze mówiąc, szerszą maszyną 

rolniczą, jest problem przejechać, a co dopiero zawrócić autobus w tym miejscu. 

Także myślę, że tutaj nie jest złe podejście kierowców, tylko że. 
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Nie my tego nie oceniamy, absolutnie, trzeba porozmawiać. 

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Infrastruktura nie pozwala. 

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Tak. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Infrastruktura nie pozwala. Rozumiem, czyli jak grodziliśmy płot, można było bramę 

zrobić szerszą, żeby w momencie, kiedy by jest otwarta, mógł, że tak powiem 

kolokwialnie, nieładnie złamać się autokar, który wjechałby i ze spokojem wycofał, a 

po czym dzieci by wysiadły blisko. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Pan Radny Łukasz Łuczyński, bardzo proszę. 

Łukasz Łuczyński (Radny)  

Jeśli chodzi, jeśli mogę odpowiedzieć ad vocem. Od furtki do zakończenia bramy jest 

praktycznie za foliowane, nie ma możliwości zaparkowania, dopiero parkują 

samochodami za bramą, czyli tak już od strony posesji sąsiadującej. Także no nie 

wiem, ile metrów nie będę, nie będę pewnie tam jest ze 20 metrów. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dobrze sprawdzimy to tak przepraszam, Panie Przewodniczący, Państwo, Radni, Pana 

Radnego Łukasza, bo nie odpowiedziałam istotnie na temat progu zwalniającego. 

Napisałam sobie notatkę jakoś pominęłam bardzo, czyli napisałam, że wykonamy, 

może jeszcze uda się w tym roku ten próg zwalniający, koło szkoły, bo jest na pewno 

potrzebny w Bylicach. 
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Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Bardzo proszę, czy jeszcze ktoś ma jakieś wolne wnioski? 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Jeżeli ja bym mogła panie Przewodniczący, zabrać głos w wolnych wnioskach?  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Proszę bardzo.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dziękuję bardzo. Chciałam drodzy Państwo, powiedzieć, że sprawa drogi i zgody 

Państwa Radnych, mam na myśli wniosek mieszkańców Borysławic Zamkowych i 

wnioski Pana Radnego Andrzeja Sikorskiego w tej kwestii, muszę państwu powiedzieć, 

że ostatnio, kiedy podczas sesji mówiliśmy, żeby wykonać ustalenie granic. Geodeta, 

z którym do tej pory współpracowaliśmy, już w tej sprawie wykonał bardzo wiele, 

odmówił nam. Odmówił nam tych czynności, w związku z tym mamy teraz już inną 

osobę, która od nowa musi do zasobów geodezyjnych powracać i może uda się 

jeszcze coś w tym roku wykonać. Mam na myśli petycję mieszkańców, Borysławic 

Zamkowych. I to, co Państwo, Radni i pan przewodniczący rady wielokrotnie tutaj 

państwo mówicie. Niestety, geodeta nie podejmuje się czynności rozgraniczenia. 

To w wolnych wnioskach, chciałam tyle też powiedzieć, pamiętam też może sama 

rozpoczynam temat, pytanie pana wiceprzewodniczącego rady pana Marka odnośnie 

odpadów. 

Chyba że będziemy więcej dyskutować na temat odpadów, które odbieramy od 

mieszkańców. Mam na myśli odpady komunalne, teraz po sesji, kiedy zostaniemy, 

rozmawiając na temat stawek podatków, zgodnie z naszymi ustaleniami, tak, to ja 

bardzo dziękuję. 
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Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo, stwierdzam, że porządek obrad sesji Rady Gminy został 

wyczerpany. Serdecznie dziękuję wszystkim państwu za udział, dziękuję obsłudze 

technicznej. Pozdrawiam wszystkich mieszkańców gminy oraz osoby, które śledziły 

obrady dzisiejszej sesji. Zamykam obrady 59 sesji Rady Gminy Grzegorzew. Dziękuję 

bardzo. 

 

 


	59 Sesja Rady Gminy Grzegorzew 27.10.2023 r.        godz. 13:00
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz ochrony środowiska)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz ochrony środowiska)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz ochrony środowiska)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Waldemar Banasiak (Członek Zarządu Powiatu Kolskiego)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Izabela Kacperska (Radna)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz ochrony środowiska)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Beata Antkiewicz (Inspektor do spraw obsługi Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)
	Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Monika Borowska (Przewodnicząca komisji oświaty, kultury, zdrowia i sportu)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)
	Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)
	Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)
	Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)
	Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Łukasz Łuczyński (Radny)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)
	Bożena Dominiak (Wójt Gminy)
	Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)


